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KNJIŽNICA ŠOŠTANJ
OBČINA ŠOŠTANJ

ZVRST KDAJ KAJ KJE VABI VAS

RAZSTAVA maj, junij 2023 Razstava: Gabriela Babnik Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RAZSTAVA maj 2023 Pozdravljena, pomlad Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO ponedeljek, 1. 5.
Prvomajski pohod na Kriško goro oz. Sv. Križ 
(1050 m)

Sv. Križ Planinsko društvo Šoštanj

SEJEM ponedeljek, 8. 5., 10.00–18.00 Knjižni sejem Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PREDSTAVITEV torek, 9. 5., 10.00–12.00 TPO in uporaba defibrilatorja
Rdeči križ Slovenije, Območno 
združenje Velenje

Rdeči križ Velenje

PREDSTAVITEV torek, 9. 5., 18.30

Igor Omerza: Kocbek, Pahor, Jančar in Udba; 
Velikani slovenske osamosvojitve in Udba: France 
Bučar – Tikveš; Jovanka in Udba: Neukročena 
trmoglavka

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

USTVARJALNICA četrtek, 11. 5., 17.00 Četrtkova peta Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RIBOLOV sobota, 13. 5. Turistični ribolov za prehodni pokal TOD Šoštanjsko jezero
Turistično olepševalno društvo 
Šoštanj

PREDSTAVITEV ponedeljek, 15. 5., 10.00–12.00 TPO in uporaba defibrilatorja
Rdeči križ Slovenije, Območno 
združenje Velenje

Rdeči križ Velenje

RAZSTAVA torek, 16. 5., 18.00 Slikar Gregor Kraljić Mestna galerija Šoštanj Zavod za kulturo Šoštanj

POTOPIS torek, 16. 5., 18.30
Šaleški jamarski klub Podlasica Topolšica: 
Tenerife – otok večne mladosti

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PRAVLJICE četrtek, 18. 5., 17.00 Pravljična joga Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 20.–21. 5. Kolesarjenje Rabac Hrvaška Planinsko društvo Šoštanj

PRAVLJICE četrtek, 25. 5., 17.00
Pravljična meditacija za otroke z Janjo in 
medvedkom Tapkom 

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 27. 5.
Pohod Savinjskega MDO po poteh XIV. divizije: 
Dom na Smrekovcu–Ljubenske Rastke

Smrekovec Planinsko društvo Šoštanj

POGOVOR torek, 30. 5., 19.00 Jože Krajnc in Karli Čretnik – Gledališče v srcu
Mestna galerija Šoštanj ali 
mala dvorana Kulturnega doma 
Šoštanj

Zavod za kulturo Šoštanj

Napovednik
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Občina Šoštanj nadaljuje z aktivnostmi za 
izboljšanje prometne infrastrukture. Potem 
ko se je sredi februarja župan Boris Goličnik 
sestal z vodstvom Sektorja za investicije v 
ceste na Direkciji RS za infrastrukturo, se je 
tokrat sestal z mag. Dejanom Jurkovičem, 
vodjo Sektorja za investicije v železnice.
Občina Šoštanj je izpostavila ključne teme na 
tem področju, med drugim nivojske prehode 
v Šoštanju in na Puharskem mostu (ureditev 
mosta, pločnika in železniškega prehoda) ter 
skrajšanje časa zapore avtomatskih zapornic 

v Šoštanju. Kot je povedal sogovornik, bo pri 
slednjem težko kaj spremeniti, saj je že sedaj 
zapora nastavljena na najkrajši možni čas. Žu-
pan je še enkrat poudaril, da je predvsem pri 
intervencijah čakanje izrazito predolgo, število 
zapor pa se zaradi prevoza premoga do Termo-
elektrarne Šoštanj povečuje.
Pogovarjali so se še o razširitvi železniške-
ga nadvoza v Penku (proti Lokovici) in tudi o 

prenovi železniške postaje, pri čemer je župan 
predlagal, da se avtobusna in železniška posta-
ja v Šoštanju združita v eno.
Jurkovič je med drugim dejal, da bo v prihodnjih 
tednih izbran izvajalec za izdelavo projektne 
dokumentacije za idejno zasnovo prenove že-
lezniške proge Celje–Velenje, ki bo vključevala 
izboljšave nivojskih prehodov, predvsem z vidi-
ka varnosti.

Župan Občine Šoštanj Boris Goličnik je v Vili 
Mayer pripravil sprejem za vse zaposlene v 
Zdravstveni postaji Šoštanj in v Lekarni Šo-
štanj. Kot je poudaril, je želel s tem izkazati 
spoštovanje vsemu osebju, saj vsak prispeva 
svoj kamenček v mozaik k dobremu delova-
nju celote. 
Uvodoma je povedal latinski pregovor, ki pra-
vi: »Če nimaš zdravnika, naj bodo tvoji zdrav-
niki vedra duša, počitek in zmerno življenje.« 
Župan je nadaljeval, da se zdi, da mora v teh 
časih vse preveč ljudi v Sloveniji uporabljati to 
alternativo. »Vesel sem, da pri nas ni tako in 
da imamo v Šoštanju dobro urejeno primarno 

zdravstveno oskrbo in smo dobro poskrbeli za 
svoje prebivalce. Imamo dobre zdravnike, ki vam 
občani zaupajo in slišim veliko pohval o vašem 
delu,« je dejal župan in dodal, da ve, da so v teh 

časih zdravniki zelo obremenjeni, zato še toliko 
bolj ceni njihovo delo. Voščil jim je ob dnevu 
zdravnikov in pred prihajajočimi velikonočnimi 
prazniki.

Na peti redni seji so se sestali svetniki Ob-
čine Šoštanj, ki so vse točke dnevnega reda 
potrdili soglasno. Sprejeli so Zaključni račun 
Občine Šoštanj za leto 2022 in potrdili skle-
pa o oblikovanju cen obdelave in odlaga-
nja določenih vrst komunalnih odpadkov. S 
tema sklepoma bodo nekoliko višje položni-
ce za odvoz in odlaganje odpadkov – v bloku 
bo to povišanje za štiričlansko družino po-
menilo 1,30 EUR mesečno.
Svetniki so imenovali novo predstavnico v Svet 
Zavoda za kulturo Šoštanj. Do sedaj je bil ta 
predstavnik Boris Goličnik, ki je zaradi prev-
zema funkcije župana podal odstopno izjavo. 
Namesto njega je bila v Svet Zavoda za kulturo 
imenovana Maša Stropnik.
Mandat je potekel Juditi Čas Krneža v Svetu 
javnega zavoda Zdravstveni dom Velenje. Žu-
pan je poudaril, da je svoje delo opravljala od-
lično in da mu je žal, da zaradi novih pravil ne 
more ostati članica sveta Zavoda. Nadomestila 
jo bo Katarina Boj.
Maja poteče mandat direktorju Zavoda za kul-
turo Šoštanj Kajetanu Čopu. Občina Šoštanj 
želi v prihodnje ustanoviti skupen zavod za 
šport, kulturo, turizem in mlade, zato sedaj ni 
začela postopkov za imenovanje novega direk-
torja obstoječega Zavoda, temveč so na mesto 
vršilke dolžnosti direktorice Zavoda za kulturo 
Šoštanj imenovali Milojko B. Komprej, ki je že 
vrsto let zaposlena na tem Zavodu.
Arhitekt Matic Lašič je predstavil projekt sana-
cije, rekonstrukcije in dozidave Osnovne šole 
Karla Destovnika - Kajuha Šoštanj. Ker ima ob-
stoječi objekt kar nekaj velikih pomanjkljivosti, 
ga je nujno že po 18 letih temeljito obnoviti. 

Šola se sooča tudi s prostorsko stisko, zato 
bo med drugim dograjenih 12 novih učilnic, 
večja bo knjižnica, obnovljena kuhinja, v ce-
loti bodo na novo urejene strojne inštalacije, 
objekt bo tudi energetsko saniran. Svetniki so 
poudarili, da ne bi smelo priti do tako velikih 
pomanjkljivosti že po 18 letih delovanja šole, 

zato je župan, ki se z njimi strinja, izrecno po-
udaril, da bo zahteva Občine, da bo ta prenova 
potekala kvalitetno, za naslednjih 50 in več let 
in da bo Občina dala velik poudarek ter na-
menila več sredstev za kvaliteten nadzor nad 
samo gradnjo. Začetek prenove se načrtuje v 
prihodnjem letu.  

Direkcija Republike Slovenije za vode (DRSV) 
je prejemnik sredstev za poplavno varnost 
iz mehanizma Načrta za okrevanje in odpor-
nost. Gre za naložbe v zmanjševanje poplavne 
ogroženosti z dvigom protipoplavne varnosti 
in preprečevanje posledic poplav. DRSV bo 
projekte izvajala v partnerstvu z občinami, 
na območju katerih so predvideni projekti 
poplavne varnosti. Med te občine je vključena 
tudi naša Občina Šoštanj, in sicer s projektom 
Izvedbe protipoplavnih ukrepov na sotočju 
Bečovnice in Klančnice; izgradnja suhega vi-
sokovodnega zadrževalnika. 
S tem ukrepom se izrazito izboljša poplavna 
varnost Metleč in tudi območja dolvodno reke 
Pake ter celotnega mesta Šoštanja. Pri dvajse-
tletnih vodah se poplavljeno območje zmanjša 
z dvanajstih na en hektar, število poplavljenih 
objektov pa bi bilo pri dvajsetletnih vodah brez 
ukrepa 12, z izgradnjo zadrževalnika pa ne bi bil 
ogrožen noben stanovanjski niti poslovni objekt. 
Do bistvenih izboljšav poplavne varnosti bi z 
izgradnjo zadrževalnika prišlo tudi v primeru 

50- in 100-letnih vod.  Občina Šoštanj je sklica-
la sestanek, ki so se ga udeležili predstavniki 
DRSV, Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano, izdelovalec projektne dokumentaci-
je, izdelovalec hidrološko-hidravlične študije in 

lastniki ter uporabniki zemljišč, kjer bo zadrže-
valnik stal in kjer bo njegovo vplivno območje.
Projekt sta predstavila projektant Uroš Vogrinc 
in Brankica Kropf (DRSV). Gre za zemeljsko 
pregrado dolžine 560 m, uporabni volumen za-
drževanja pa bo nekaj več kot 300.000 m3. 
Lastniki bližnjih objektov in kmetje, ki obdelujejo 
zemljo ob zadrževalniku, so izrazili precej po-
mislekov glede izgradnje zadrževalnika in tudi 
glede povračila škode, ki bi zaradi njega lahko 
nastala na njihovem pridelku. 
Župan Boris Goličnik je poudaril, da gre za zelo 
pomemben projekt z vidika poplavne varnosti 

Šoštanja in se je spomnil poplav novembra 2012, 
ko je bila poplavljena tudi šolska telovadnica. To 
pa je tudi projekt, ki je zelo pomemben za ra-
zvoj občine Šoštanj. Župan je dodal, da razume 
kmete in lastnike zemljišč, da pa je prepričan, da 
lahko s pogovorom in sodelovanjem najdemo 
rešitev, ki bo sprejemljiva za vse. 
Ob koncu skoraj triurnega srečanja so se dogo-
vorili, da oblikujejo projektno skupino, v kateri 
bodo predstavniki DRSV, MGRT, Občine Šoštanj, 
projektant in tudi lastniki. Skupina bo sproti iz-
postavljala odprta vprašanja in iskala nanje od-
govore. 

Naša občiNa
Sestanek z 
vodjo Sektorja 
za investicije 
v železnice na 
DRSI

Sprejem župana 
za zaposlene 
v Zdravstveni 
postaji Šoštanj

5. redna seja 
Občinskega sveta

Projekt izgradnje 
suhega 
visokovodnega 
zadrževalnika 
Klančnica

N A Š A  O B Č I N A

Tjaša RehaR

Foto arhiv Občine Šoštanj Foto arhiv Občine Šoštanj

Foto arhiv Občine Šoštanj

N A Š A  O B Č I N A

Foto arhiv Občine Šoštanj

080 80 34
BREZPLAČNA ŠTEVILKA

w w w . k p - v e l e n j e . s i

2  7. 
aprilu,
dnevu upora proti 
okupatorju 

Čestitamo

in za 1. 
maj,
praznik dela 

ob

www.kp-velenje.si
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Javna razgrnitev dopolnjenega 
OPPN za blokovno gradnjo v 
Metlečah

Objavljen razpis za sofinanciranje 
programov športa

Občina Šoštanj obvešča, da je na spletni strani 
www.sostanj.si objavljeno Javno naznanilo o 
javni razgrnitvi dopolnjenega osnutka Občin-
skega podrobnega prostorskega načrta (OPPN) 
za blokovno gradnjo v Metlečah.
Javna razgrnitev bo potekala od 4. maja do 5. juni-
ja 2023, javna obravnava pa bo v sredo, 31. maja 
2023, ob 16.00 v Kulturnem domu Šoštanj.

Na spletni strani www.sostanj.si je objavljen 
Javni razpis za sofinanciranje programov špor-
ta v občini Šoštanj. 

Rok za oddajo vlog je 31. maj 2023.

Župan Boris Goličnik je v aprilu voščil trem 
vitalnim gospem, ki so v aprilu praznovale 
častitljivih 90 let. 

Ob pristnih srečanjih je iskreno stisnil roko in 
zaželel vse dobro Frančiški Rotnik in Ange-
li Mrak s Pohrastnika in Angeli Pusovnik iz 
Florjana. 

V aprilu 
praznovale kar 
tri 90-letnice

Foto arhiv Občine Šoštanj

Foto arhiv Občine ŠoštanjFoto arhiv Občine Šoštanj

Na delovnem sestanku z vodstvom Občine 
Šoštanj in sodelavci občinske uprave so se 
sestali predsedniki vseh devetih krajevnih 
skupnosti. Vsak je predstavil delo v svoji KS in 
izpostavil ključne težave. 
Veliko je skupnih imenovalcev: redno in inve-
sticijsko vzdrževanje cest, izgradnja optičnega 
omrežja, nekaj perečih težav je na področju vo-
dovoda in druge komunalne ureditve ter rednih 
stroškov za obratovanje objektov (domov KS, 
igrišč …). Vsaka KS pa ima tudi čisto specifične 
težave, ki so jih predstavili predsedniki.
Z letošnjo zimo se zaključuje pogodba za zimsko 
vzdrževanje javnih poti, zato so se pogovorili tudi 
o tem, kako izvajanje te izvesti prihodnjo zimo.
Župan Boris Goličnik je poudaril, kako pomembne 
so krajevne skupnosti in pri tem izpostavil vlogo 
svetov KS in njihovih predsednikov. Sproti je od-
govoril na vprašanja in zbrane seznanil z nekate-
rimi načrti Občine v posameznih KS. 

Pes je človekov najboljši prijatelj. Zanj skrbi-
mo, ga hranimo, mu omogočamo čisto in 
urejeno ležišče ter okolje, vendar pogosto 
pozabimo, da je treba za svojim ljubljenč-
kom pospraviti tudi manj prijetne odpadke, 
kot so pasji iztrebki. Žal se tega še vedno ne 
zaveda veliko njihovih lastnikov.
Da bi zmanjšali problematiko in lastnikom psov 
omogočili odlaganje iztrebkov, je po vsej občini 
na javnih površinah postavljenih kar nekaj za 
to namenjenih košev. Redno se čistijo, praznijo, 

dodajamo pa tudi nove. Če takšnega koša ni v 
bližini, iztrebki spadajo v koš za mešane komu-
nalne odpadke.
Pobiranje pasjih iztrebkov je lastnikova 
dolžnost, prav tako skrb, da imajo s sabo vreč-
ke za pobiranje le-teh. Prepoved puščanja 
pasjih iztrebkov na javnih površinah vključujejo 
občinski odloki, katerih izvajanje nadzorujeta 
medobčinski inšpektorat in redarstvo. 
Zavedati se je treba, da pasji iztrebki niso le ne-
prijetno presenečenje, ki se ob malce nepazlji-
vosti lahko znajde na čevljih . Ne samo za ljudi, 
pasji iztrebki so lahko nevarni tudi za druge 
živali, zlasti prežvekovalce. Ti se lahko okužijo 
tako ob prosti paši na travniku kot tudi s poko-
šenim senom ali silažo. Zaradi pasjih iztrebkov 

se živina lahko okuži, njenim lastnikom pa to 
povzroči materialno škodo. Ta je povezana z 
zdravljenjem živine in izpadom dohodkov od 
prodaje mesa in drugih izdelkov.
Pasji iztrebki so zelo moteči tudi na otroških 
igriščih in ob njih, saj se tam zadržujejo otroci. 
Tem zaradi njihove starosti včasih ne moremo 
dopovedati, da vse, kar najdejo na tleh, ni za 
v usta.
A ne glede na vse ukrepe, največjo odgovor-
nost nosijo skrbniki štirinožnih prijateljev. 
Pospravite iztrebke svojih psov in jih odvrzite 
v za to namenjene koše ali pa vsaj med smeti, 
nikakor pa ne v bližnji grm.
Skupaj poskrbimo za urejenost našega mesta 
in okolice.

Srečanje vodstva 
Občine in 
predsednikov 
krajevnih skupnosti

Poziv lastnikom 
psov

Foto arhiv Občine Šoštanj

PRIJETNIh PRAZNIČNIh DNI, LEPIh DRUŽENJ IN OBISKA SVEČANOSTI 
OB DNEVU UPORA PROTI OKUPATORJU TER PRAZNIKU DELA.

ZAVOD ZA KULTURO ŠOŠTANJ
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Marica Kovač 
Prijetna vest je prišla do mene, da je okroglo oble-
tnico svojega življenja praznovala gospa Marica 
Kovač, tajnica društva upokojencev Šoštanj. In da 
so jo »na društvu« prijetno presenetili. Z Marico je 
lepo sodelovati, vsaka stvar, ki pride v imenu DU, 
je narejena tako, da jo z veseljem delim, kaj od-
govorim ali se odločim za sodelovanje. Vem, da je 
izredno natančna, delovna in priljubljena v vrstah, 
zato je bilo presenečenje pravzaprav pričakovano. 
»Ne, nisem ga pričakovala,« mi je zaupala nekaj dni 
kasneje. »Doma sem imela najavljene obiskovalce, 
zato sem šla v pisarno društva en dan prej, da posto-
rim tekoče zadeve. Potem pa me je klical predsednik 
Janko Zelcer, da ima nekaj nujnega. Kasneje je to 
potrdila tudi naša blagajničarka Jožica Rednjak, 
zato sva se naslednje jutro z možem odpravila v 
pisarno, da uredim zahtevano. Tam sta mi Janko in 
Jožica podarila šopek in prisrčno voščila, skuhali 
smo kavo in prijetno klepetali, ko je predsednik ne-
nadoma odprl vmesna vrata med pisano in dvorano. 
V njej je bil cel naš zbor z zborovodkinjo Metko Atel-
šek Oman vred. Kako jim je uspelo popolnoma ne-
slišno čakati v prostoru, mi ni jasno! Skratka, zapeli 
so mi in še jaz sem jim pritegnila. Tako se je delovno 
jutro zavleklo v čudovit dopoldan. Zelo sem hvaležna 
vsem, ki so si vzeli čas, še posebej tistim, ki so se 
pripeljali iz okolice, pa seveda Janku in Jožici, ki sta 
tako lepo izpeljala presenečenje,« mi je pripovedovala 

polna vtisov s prijetnega dogodka. In hkrati hitela za-
trjevati, da si še marsikateri član ali članica zaslužijo, 
da »pridejo« v časopis. 
Tudi jaz sem ji prišla predvsem voščit, a je beseda 
v nadaljevanju stekla kar sama. Predvsem o delu na 
DUŠ, ki poteka tako kot na vseh društvih prostovolj-
no. »Delovni čas društva za člane je ob torkih in pet-
kih od 8.00 do 11.00 in takrat lahko člani opravijo, 
kar želijo, ali pridejo na klepet. Zato je vedno treba 
še kaj postoriti doma,« pravi Marica, ki se ukvarja tudi 
z društvenimi Facebook obvestili in ostalimi spletnimi 
opravili. »Sama nimam Facebooka, mislim, da moje 
življenje ni tako zanimivo,« a hkrati pove, da ji delo za 
društvo prinaša veselje, saj se z vsemi dobro razume.  
Upokojila se je leta 2013, društvu upokojencev pa se 
je pridružila leta 2015, ker je bila nekaj časa predana 
tudi skrbi za bolno mamo. Tajniška opravila je prev-
zela za Zdenko Uršnik, ki je takrat odšla na Univerzo 
za III. življenjsko obdobje. Društvo je veliko, kar 850 
članov šteje, in številne aktivnosti od praznovanj, 
tekmovanj, izletov, delovanja pododborov in sekcij 
zahtevajo pomoč društva. »V prejšnji službi sem 35 
let delala v tajništvih Gorenja, zadnjih 15 let kot taj-
nica predsednika uprave. Tam je veljalo natančno in 
timsko delo. Zato tudi tukaj skrbim, da vsako stvar, ki 
gre v javnost, še kdo pogleda. Ko sem začela delati 
pri društvu, je bila blagajničarka še Betka Brložnik, s 
katero sem se tudi zelo dobro ujela.«
Marica Kovač se rada udeleži tekmovanja v pikadu, 
poje v vokalni skupini Gaberški cvet, ki je trenutno v 
mirovanju, in je ljubiteljica narave, kolesari, tako da 
ji ni nikoli dolg čas. Če bi imela več časa, bi pela tudi 
pri društvenem zboru, a se rada posveti svoji družini. 
Društvo upokojencev Šoštanj ima številčno pohodniško 

skupino. Zadnje čase dobro sodelujejo s šoštanjskim 
planinskim društvom, pri katerem jim Vlado Stropnik 
izbira primerne poti. »Kar okoli 90 članov se nas bolj 
ali manj redno udeležuje različnih pohodov in izle-
tov,« spregovoriva tudi o aktivnosti  drugih članov.
»Delo tukaj je lepo prav zaradi aktivnih članov, ki 
so zelo pozitivni,« počasi zaključiva klepet, ki ga še 
enkrat zaokroži z zahvalo za prijetno praznovanje in 
vodstvu, še posebej predsedniku Janku in blagajni-
čarki Jožici, s katerima zelo lepo sodeluje.   
Kaj so ji voščili ob rojstnem dnevu? »Seveda zdravja, 
kar se v naših krogih najbolj poudarja. Resnično je to 
takšna vrednota, ker če tega ne bi imela, tudi tukaj 
ne bi mogla delati. V življenju sem se tudi sama sre-
čala z resnimi zadevami, tudi zdravstvenimi in vem, 
kaj je pomembno.«
Na vprašanje, kaj si je zaželela sama, je izpostavila 
dobre odnose, ki si jih želi še naprej in seveda zdravja 
ter zadovoljstva v družini.  

DogoDki in ljuDje
Aktivno življenje 
po upokojitvi 
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MilojKa B. KoMpRej

Največja humanitarna organizacija Šaleške doli-
ne, ki je povezana s krovnim Rdečim križem Slo-
venije, deluje v kar 27 Krajevnih organizacijah 
RK na območju občin Šoštanj, Šmartno ob Paki 
ter MO Velenje. Med njimi so aktivni tudi trije ak-
tivi RK v gospodarskih družbah: v TEŠ-u, Gorenju 
d. d. (hisense) ter Premogovniku Velenje. 23. 
marca so v gostišču Pirnat v Topolšici opravili re-
dno letno skupščino Območnega združenja RK 
Velenje in potrdili smernice upravnih organov. 
Aktivnosti sta skozi poročili predstavila predsednik 
Jože Kožar in sekretarka, vodja delovne skupnosti 
OZ RKS Velenje Darja Lipnikar. Ko je predsedni-
ca Nadzornega odbora Fanika Krbavac pozitivno 
ocenila tudi poslovanje, je skupščina, ki jo je vodil 
podpredsednik RK Drago Kolar, potrdila poročila, 
sprejeli pa so tudi delovne usmeritve, letni pro-
gram izvajanja aktivnosti ter finančni plan za leto 
2023. Če so v času obdobja epidemije koronavi-
rusa nekoliko zmanjšali obseg nekaterih tveganih 
in manj nujnih nalog, pa niso opustili skrbi za svoje 
članstvo, obolele in pomoči potrebne. Programi so-
cialnega varstva, pomoči v zbiranji in delitvi oblačil 

ter nujnih prehrambnih in higienskih artiklov so 
tekli naprej. Po epidemiji pa so spet posvetili ve-
liko skrbi v krajevnih organizacijah RK, kjer je po-
membna sosedska pomoč in vzdrževanje stikov z 
osamljenimi osebami, obolelimi in invalidi. Tako 
celice RK na terenu kot vodstvo OZ RKS Velenje pa 
so ves čas v navezi s centri za socialno delo in ob-
činami, ki so jim tudi v teh primerih nudili ustrezno 
strokovno pomoč ter sofinanciranje najnujnejših 
potreb. Če je bila desetletja, morda kar pol stole-
tja, krvodajalska dejavnost v Šaleški dolini v špici 
transfuzije krvi ter organiziranosti krvodajalstva v 
Sloveniji, se je v zadnjem desetletju in še zlasti v 
zadnjih 5 letih zelo zmanjšala odzivnost. Razlogov 
za to je več, zagotovo pa tudi umikanje in sode-
lovanje gospodarskih objektov, tujega partnerstva 
in varčevanje (ponekod se te vrste humanitarni 
odnos slabša v korist dobička oz. nemotenega po-
slovanja). Mimo tega pa se pri RK Slovenije in OZ 
RKS Velenje zavedajo, da je vsakdo, ki se nameni 
darovati življenjsko tekočino, vzgib, vreden vse 
časti in zahvale, četudi odvzem zaradi ugotovljenih 
zdravstvenih dejavnikov ni stoodstoten. Vsakemu 
darovalcu krvi pa mora biti naša družba bolj kot na 
splošno hvaležna. Brez te velike človekoljubnosti 
(ki pri nas nima nobene zveze z bonitetami) bi naša 
družba ne bila to, kar navsezadnje JE. Solidarnost 
Slovencev in še posebej krvodajalcev je še nepoj-
mljivo zelo prisotna. 
Prav tako so na skupščini poudarili tudi pomen pro-
stovoljstva, ki je izredno prisotno tako v rudarski 
dolini kot tudi v multinacionalni družbi, kot je vsa 
Šaleška dolina. To, kot je bilo slišati od predstav-
nikov lokalnih skupnosti in županov, je še vedno 
plemenitost, ki jo bodo podpirali tudi v prihodnje. 
Tudi letos bodo zaposleni pri OZRKS Velenje (DS) in 
aktivisti izvajali dela in naloge, določene z zakoni 
ter odloki, ki se nanašajo na delovanje v miru, v 
izrednih razmerah in po potrebi v povezavi z voj-
nimi področji ter izvajanju pomoči ob naravnih ka-
tastrofah. Področja delovanja z javnimi pooblastili 

pa za krvodajalstvo, darovanje organov, usposa-
bljanje za prvo pomoč in preverjanje ekip PP, po-
izvedovalno dejavnost o pogrešanih osebah idr. 
Nadaljeval bo s splošno humanitarnimi programi: 
socialno dejavnost, zbiranje, skladiščenje in delitev 
materialne pomoči (obutev, oblačila, pomoč v hra-
ni s prehrambnimi paketi in higienskimi sredstvi, s 
hrano iz Ukrepa dobave hrane iz Sklada EU in Re-
acta za najbolj ogrožene ter finančno materialno 
pomoč. V sofinanciranje za uresničitev najnujnej-
šega vključujejo državljani, občani s prostovoljnimi 
prispevki, donacijami občin ter v posebnih primerih 
tudi drugi. V izvajanju programov bo potekalo tudi 
delo z ranljivimi skupinami: pomoč šolarjem iz soci-
alno šibkih družin, letovanje otrok in starostnikov z 
vključenimi mentorji spremljevalci ter psihosocial-
na pomoč. Pri OZ RKS Šaleške doline  bodo še na-
prej ohranjali preventivno zdravstveno dejavnost, 
skrb za boljšo kakovost  življenja starejših in delo z 
mladimi v šolskih ustanovah. Skrb pa velja tudi na 
obsežnem področju podeželja – Šmartno ob Paki 
ter mesti Šoštanj in Velenje. Poseben poudarek bo 
na spremljanju prebivalcev kot posebna skrb RK, ki 
je potrebna  pri humanitarni oskrbi ranljivih skupin, 
migracijo, pomoči ter stikih v redkeje naseljenih 
krajih. Pri tem so najbolj dejavni v krajevnih organi-
zacijah RK ter aktivih RK večjih podjetjih. Zaposle-
nim in prav vsakemu članu RK in izjemnim, dolgo-
letnim aktivistom RK sta se v imenu občin zahvalila 
podžupanja in župan omenjenih občin z obetom, 
da bo v primeru potreb tudi v prihodnje kot doslej 
priskočila na pomoč tudi lokalna skupnost.
Letne skupščine so se poleg delegatov udeležili 
tudi gostje, predstavniki KO RK, podžupanja MO 
Velenje Aleksandra Vasiljević in župan Občine 
Šoštanj Boris Goličnik, ki so podprli odlično de-
lovanje nenadomestljive organizacije, ki plemeniti 
življenje ranljivih skupin ljudi, občanov in državlja-
nov Slovenije tudi v težkih obdobjih. 

Sprejeli so usmeritve 
in program dela OZ 
RKS Velenje za leto 
2023

jože MiKlavc

Sekretarka OZ RKS Velnje 
Darja Lipnikar je podala 
poročilo in komentarje 
k posameznim vsebinam.                Foto Jože Miklavc

Župan Občine Šoštanj Boris Goličnik se je zahvalil prostovoljcem in aktivistom RK 
za humano in pomembno opravljeno poslanstvo.                 Foto Jože Miklavc

Društvo upokojencev Šoštanj je 6. aprila 2023 
izvedlo redno letno skupščino delegatov iz sed-
mih pododborov: Bele Vode, Gaberke, Lokovica, 
Skorno-Florjan-Lepa Njiva, Šoštanj, Topolšica 
in Zavodnje. Skupščini so prisostvovali še člani 
upravnega in nadzornega odbora ter častnega 
razsodišča. Povabilu sta se odzvala tudi pred-
sednik Šaleške pokrajinske zveze društev upo-
kojencev Velenje Franc Vedenik in župan Občine 
Šoštanj Boris Goličnik. 
Po pozdravu in uvodnem nagovoru predsednika 
društva Janka Zelcerja je v nadaljevanju skupšči-
ni predsedoval Mihael Brglez. Iz podanih poročil 
predsednika in blagajnika društva, predsednice 
MePZ, športnega referenta, koordinatorke projekta 
Starejši za starejše, nadzornega odbora in častne-
ga razsodišča je bilo razvidno, da se je v društvu v 
preteklem letu veliko dogajalo, plan za leto 2022 je 

bil v celoti izpolnjen, še več, opravljenih je bilo še 
precej dodatnih nalog. Poleg že ustaljenih načinov 
obveščanja članov o aktivnostih v društvu je zažive-
lo tudi obveščanje preko sms sporočil. Po razpravi 
in potrditvi poročil je navzoče nagovoril predsednik 
ŠPZDU Franc Vedenik in pohvalil delo društva ter 
še posebej izpostavil dobro sodelovanje predsedni-
ka DUŠ Janka Zelcerja s Šaleško pokrajinsko zvezo. 
Delo društva je pohvalil tudi župan Občine Šoštanj 
Boris Goličnik in izrazil veliko spoštovanje do sta-
rejših in upokojencev, z željo, da bi živeli v lepem 
sožitju, in obljubo, da bo Občina Šoštanj med letom 

organizirala srečanje vseh upokojencev občine. 
Društvu je zaželel uspešno delo in obljubil podporo 
občine tudi v prihodnje.
Plan dela za leto 2023, predstavil ga je predsednik 
društva, je ambiciozen. Še naprej bo aktivnih sedem 
športnih disciplin, katerih treningi potekajo v Šošta-
nju in po pododborih v KS. Aktivne so štiri skupine 
pohodnikov, v katere je vključenih okoli devetdeset 
naših članov na mesec. Na področju kulture uspeš-
no delujeta Mešani pevski zbor in sekcija ročnih del. 

Redna letna 
skupščina 
DU Šoštanj 

MaRica Kovač 

 Foto arhiv DU Šoštanj 

Foto Janko Zelcer

Planirani so štirje društveni izleti in izleti po podod-
borih. Vse leto so aktivni naši prostovoljci za pomoč 
starejšim na domu. Udeleževali se bomo razpisanih 
tekmovanj v športu, pevci pa prireditev v občini in 
širše, sodelovali bomo na Dnevih medgeneracijske-
ga sožitja, na srečanje bomo pospremili naše jubi-
lante – zlato- in diamantnoporočene ter za 70 naših 
članov organizirali letovanje v hotelu Delfin, pred 
novoletnimi prazniki bomo obiskali bolne člane, 
skupaj s stanovalci DEOS Zimzelen pa pekli pecivo. 
V planu je vrsta izobraževanj za naše člane, od upo-

rabe pametnih telefonov, o cestno prometnih pred-
pisih, o uporabi defibrilatorja in predavanj o sluhu in 
slušnih aparatih. Nekaj od teh je že bilo izvedenih. 
Sodelovali bomo pri čistilnih akcijah po krajevnih 
skupnostih, uredili in prebelili pa tudi društvene 
prostore. Poudarek pa bo predvsem na dejavnostih, 
pri katerih člani radi sodelujejo in jim lepšajo njihov 
vsakdan. 
Članom, ki so društvu zvesti 35 let, teh je bilo v letu 
2022 deset, so bile podeljene spominske listine. 
Petim članom društva: Mariji Dermol, Sonji Novak, 

Ani Mariji Bolha, Silveriju Koželjniku in Jožetu 
Medvedu pa je bilo za dolgoletno prizadevno delo v 
društvu podeljeno društveno priznanje.
Predsednik društva je skupščino zaključil z zahvalo 
vsem, ki kakorkoli pomagajo društvu pri uspešnem 
delovanju, in poudaril dobro sodelovanje s predse-
dnicami in predsedniki pododborov, s krajevnimi 
skupnostmi in Občino. Vesel je, da v društvo priha-
jajo novi člani, tudi takšni, ki so se pravkar upokojili.
Na koncu je prisotnim zaželel obilo zdravja in dobre 
volje ter jih povabil na malico in klepet.
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»V tem času potekajo na območju občine 
Šoštanj dela v sklopu izgradnje državne ko-
lesarske povezave Velenje–Šoštanj–Šmar-
tno ob Paki–Mozirje. Naročnik projekta je 
Direkcija Republike Slovenije za infrastruk-
turo. Na razpisu za izbor izvajalca del je bilo 
izbrano podjetje VOC Celje d. o. o., a ker 
gre za velik projekt, pri gradnji sodelujejo 
tudi podizvajalci. Na območju Šoštanja bo 

glavnino del opravilo podjetje Nivig d. o. 
o. Projektna dokumentacija je nastajala 
več let. Soočiti se je bilo treba z nekaterimi 
omejitvami in iskati kompromise. Interes 
Občine Šoštanj je vseskozi bil, da poteka 
državna kolesarska povezava tudi skozi 
mesto Šoštanj. Tako na območju naše ob-
čine poteka velik del kolesarske trase ob 
železniški progi, zaradi česar je treba upo-
števati pogoje Slovenskih železnic (SŽ) – 
predvsem so zahtevani predpisani odmiki. 
Na odseku med obema železniškima preho-
doma sredi mesta (na ta del se nanaša tudi 
fotografija v reportaži) so SŽ zahtevale, da 
se zgradi tudi pešpot. Zaradi upoštevanja 
zahtevanih odmikov od tirov in da se ne 
bi z brežino posegalo v zasebna zemljišča 
(za njihove ograje in zelenice), je bilo treba 
zgraditi oporni zid.«

D O g O D k I  I N  l j u D j e D O g O D k I  I N  l j u D j e

Nacionalni projekt oplazil 
Šoštanjsko, Velenje 
in spodnji del Zgornje 
Savinjske 
Milijoni, no, veliko milijonov evrov in preveč 
»odsvojenih«, prodanih kmetijskih zemljišč bodo 
čez nekaj let, za številne tudi desetletja, pozab-
ljeni, ostala pa bo državna mreža možnosti var-
nega kolesarjenja. In kolesarskih razgledov kot 
način turističnega razvoja.  Ni sporno, da je do 
tega prišlo v nacionalnem interesu. Dobro je, 
da se kultura športnega kolesarstva in v urba-
nih okoljih uporabe varnih kolesarskih povezav 
odvija v korist zdravja ljudi in povečevanja tihe 
mobilnosti množičnim uporabnikom. Marsikje bo 
to vplivalo tudi na nov pristop v turizmu, saj bodo 
na nekatera območja, kjer bodo kolesarstvo kot 
šport in rekreacija nastajali novi turistični pro-
dukti ali pa bodo dosedanji še bogatejši. Kjer 
bodo zgrajene kolesarske steze, tja bodo vse 
bolj ozaveščeni Slovenci odpeljali družine (vse 
pogosteje v mobilnih avtobivalnikih), opremljeni 
s kolesi. Nastanjali se bodo v kampih, cenovno 
sprejemljivih podeželskih hotelih, gostiščih ali 
pa se bodo odpravljali na enodnevne vikend 
ture. Bodočnost slovenskega turista bo imela 

v tem prednost, saj se obeta invazija na znane 
destinacije ob jezerih, osrednjih mestnih jedrih 
ter v gorskih središčih. Takšen turistični model 
pa postaja tudi rešitev za tiste, ki zelo dragih 
nastanitev in potovanj v sedanjem stanju ne 
zmorejo. Skandinavski turizem pa že zdaj izbira 
možnosti na podeželju, kjer so ustvarjeni po-
goji za celodnevno kolesarjenje, prometni mir 
in cenovno sprejemljiva podeželska kulinarika. 
Takšna dejstva so najbrž sprejemljiva in se jih 
lahko Slovenci le veselimo. Mnogi, ki se zgražajo 
nad izvedbo kolesarske trase, ki jo gradijo zdaj 
na odmevni »Štrekni« med Koroško in Šaleško 
dolino ter v preboju ob reki Paki čez Gorenjski 
klanec ter s povezavo do Soteske in Ljubije na 
Zgornjesavinjsko »Peciklštrase«, bodo morali ta 
gradbeni podvig prej ko slej sprejeti. Ob spre-
jeti odločitvi, da se pristopi k projektiranju in 
izgradnji kolesarskega omrežja, je bil na mestu 
aplavz, da se bo to sploh zgodilo. Kot v primeru, 
ko je bil dosežen nacionalni preboj za izgradnjo 
hitre ceste »3RO«. Evforija je kar preplavila od-

govorne za projektiranje in gradnjo, celo aktu-
alna politika tistega obdobja, ki je dobila močne 
spodbude. Iz razdalje več kot 15 let, za kolesar-
sko transverzalo precej manj časa, so to bile pre-
dolgo pričakovane sanje. A se je v lanskem letu 
navdušenje ohladilo kot pravi debakel ravno na 
povezavi Koroške, Šaleške in Savinjske doline. 
V 3 letih od prve lopate v Gaberkah ter 2 letih 
izgradnje priključka Janina na pragu Koroške se 
gradbeni »čudež« dogaja v »slov-movšen« stilu. 
Ker, kar se sploh namerava in mora zgoditi v 
naši lepi zeleni deželici, je obsojeno na zaplete 
in zavlačevanje. To omogočajo naš sistem, za-
konodaja, sodna praksa in celo politikantstvo. 
Na kolesarski trasi gre hitreje izključno zaradi 
levjega deleža evropskih sredstev za namensko 
porabo, ki bodo položena investitorjem na raču-
ne, ko bo donela otvoritvena »plehmuska«. Če 
ta zamudi, je zastonj keš-zamujena priložnost! 
In ker je odgovornost tokrat spisana v mnogo 

Kolesarska trasa 
v sijaju in bedi je 
dejstvo in naložba 
za prihodnost 

jože MiKlavc

RGP je kot specialist za rove in tunele v živo skalo izvrtal in zgradil 112 m dolg varen 
nov tunel za kolesarsko stezo.           Foto Jože Miklavc

Kolesarskja steza v Šoštanju po 
strokovni odločitvi urbanistov in 
projektanta ubira najbolj  
upravičeno traso ob progi.             Foto Jože Miklavc

Izjava župana Borisa 
Goličnika o gradnji 
dela kolesarske trase 
v občini Šoštanj

Boris Goličnik, župan Občine 
Šoštanj  Foto Jože Miklavc

milijonih evrih, se vsaj na kolesarski pravljični 
trasi čudežno dogaja. Priča smo bili izrabi veli-
ke večine nekdanje trase železniškega tira med 
Slovenj Gradcem in Pako pri Velenju, z vsemi 
štirimi tuneli vred. Enega, 100-metrskega so že 
zaradi projektne in gradbene logike izvrtali kot 
novo bližnjico. Ta se bo imenoval z vso pravico 
kar RGP Luknja. Cesto in reko Pako so zaradi ne-
dotakljivosti že tako ozke ceste skozi Hudo luk-
njo premostili z jeklenimi konstrukcijami, da bo 
moderna kolesarska steza čim bolj varna in bo 
spominjala na ozkotirno železnico pred 100 leti. 
To na srečo omogoča »evropski denar«, ki prite-
ka v valovih investicijskih petletk. Le kdo ne bi 
»pobral« lastnega (slovenskega) denarja na ces-
ti, ali pač v tunelih nekdanje štrekne?! Tako bodo 
doseženi roki izgradnje vsaj dan ali dva pred ro-
kom, ko se bosta prijeli za roke že zgrajena trasa 
v Gornjem Doliču s tisto v predmestju Velenja Ša-
leku. Pa še podaljšek povezave z načrtovano in 
želeno Saša regijo. Po videnem ta čas v Zgornji 
Savinjski dolini že polagajo črne asfaltne tepihe 
proti prvemu trškemu središču Mozirju. A so do 
zelenega polja Preseka vrli projektanti v Ljublja-
ni kar na kartah »presekali« nekaj hribin klanca 
v Ljubiji do vasice Gorenje, da lahko zdaj vgra-
jujejo enako trdno skalo v mogočne škarpe iz 
materiala, kot je nastali kamnolom. Medtem ko 
se je v središču Šoštanja nekoliko zapletalo, je 
zdaj gradnja stekla proti dolini Penka (ob Paki). 
Negodovanje nekaterih meščanov Šoštanja, kaj 
se gredo gradbinci z betoniranjem mogočne 
betonske škarpe, smo od pristojnega župana 
izvedeli, da so to pogojevale Slovenske železni-
ce, ki želijo in morajo imeti predpisane distance 
od pešpoti in kolesarske trase. Tako pa bo ob 
izgradnji tolikšnega dela kolesarske mreže že s 
prihodnjim letom obilo dela s »štrihanjem« rde-
če črte v prestolnici Šaleške doline ter vzdrževa-
nju travnin ob kilometrskih stezah spremljajočih 
trakov zelenic. In zaslužka za nekatere konce-
sionarje. A, takrat ne več iz evropske blagajne. 
To bomo plačevali vsi, ne le uporabniki bicikel-
turizma! Vizionarsko gledano je pa vsak napre-
dek namenjen tistim, ki ga pač zmorejo in želijo 
imeti in ga doživljati.  

Kar pet večtonskih jeklenih konstrukcij čez cesto in (ali) reko Pako so namestili na Štrekni.       Foto Jože Miklavc

V Ljubiji v bližini domačije Pečnikovih so ob rušenju hribine odkrili zelo stare kovane
železne elemente.          Foto Jože Miklavc

Sam bog  (ne) ve, če sploh je neobhodnopotrebno toliko betona  za razmejitev 
lastništva sredi ravnega predela mesta.     Foto Jože Miklavc
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Šmarški vinogradniki obrezali 
brajdo, potomko najstarejše 
trte na svetu z Lenta
Vinogradniška sezona se za mnoge, predvsem 
večje pridelovalce grozdja in vina v ugodnih raz-
merah začne že v drugi polovici zime, manjši pa v 
lepem vremenu od januarja naprej pohitijo, da vsaj 
do začetka marca postorijo v vinogradih in na braj-
dah nujna vzgojna in rutinska dela za dobro vino-
gradniško sezono. Tako je bilo tudi v vrstah članov 
DVŠ, ki povezuje in strokovno usposablja najbolj 
zagrete pridelovalce odličnega grozdja in tudi vin-
ske kapljice. V četrt stoletja delovanja društva so 
iz ljubiteljskih vinogradov številni člani skozi izo-
braževanja in izmenjevanje izkušenj uspeli vzgojiti 
in pridelovati na vinorodnih legah zares zavida-
nja vredno vinsko kapljico. Med njimi eden bolj 
znanih in po obsegu proizvodnje kakovostnega 
vina Mihael Fajfar iz Slatine, sedaj tudi vitez ER 
vitezov vina, je že večkrat dejal, da ne glede na 
gospodarsko vrednost, vinogradniki z znanjem in 
druženjem ohranjajo plemenito dejavnost in tako 
ob svojem delu in življenju prenašajo tradicijo na 
mlajše, hkrati pa za svoje potrebe pridelajo dovolj 
kakovostnega vina. V zadnjem desetletju se je 
med organiziranimi vinogradniki še posebej izka-
zala vinogradnica in kletarka Mojca Praprotnik, ki 
je še bolj povezala 115-člansko družbo v zavidljivo 
organizirano in aktivno delovno druženje. 

Obrezovanje potomke stare trte je postal običaj
Praprotnikova je tudi predsednica Društva vi-
nogradnikov in občinska skrbnica znamenite 
vinske trte »Potomke«. Po posaditvi trte potom-
ke najstarejše trte na svetu (menda šteje že 
okrog 450 let) z Lenta, ki jo je mesto Maribor 
podarilo kraju in občini Šmartno ob Paki (Sveti 
Martin ob Paki), sajenec te žlahtne trte (modre 
kavčine), povezuje in druži ob domači cerkvi ter 
krajevni knjižnici. Družijo se ob simbolični rezi 
trte, ob trgatvi ter v Martinovi vasi ob vsako-
letnem praznovanju občinskega praznika, ki je 
tradicionalno povezan s spominom na zdaj že 
oddaljen čas, ko so bile vse sončne lege posa-
jene z malimi vinogradi. V četrtek, 16. marca, so 
tako po lanskoletni odlični beri žametne črnine 
priredili že 8. rez te znamenite brajde, ki so jo 
posadili leta 2015. Rez je uradno opravila pred-
sednica Društva vinogradnikov in skrbnica vin-
ske trte Mojca Praprotnik, pri tem pa sta ji tok-
rat izdatno pomagala (in se te veščine učila!) 
dva pomembna gosta – župana dveh sosednjih 
občin, Peter Dermol z MO Velenje ter domači 
župan in gospodar trte Janko Kopušar, ki že 
od posaditve potomke vneto podpira domače 
vinogradnike. 

Drenj s škarjami ob »vinskem oltarju« 
Na malem, kot oltar velikem prostoru pa sta se 
drenjala tudi prvi ovtar stare trte na Lentu Slav-
ko Jenuš - hutar, vodja »bračev« z Malečnika, 
in zdaj že drugo leto uradno imenovani »vahtar« 
žlahtne šmarške žametne črnine Franc Fužir 
(Jenušev vajenec). Dogodek je spremljala ved-
no zvesta druščina vinogradnikov in domačinov 
Šmartnega, saj je druženje vedno poučno in pri-
jetno. Na poseben način so se spomnili lanske 
vinske letine in okušali pridelek te trte, ki jo zdaj 
že nekaj let podpre več kot 15 zasebnih imetni-
kov potomk mariborske trte. Morda imajo edini v 
Sloveniji takšno priložnost in ob jesenski trgatvi 
stopijo skupaj ter pretežni del grozdja odstopijo v 
lep običaj, stiskanje grozdja v mošt in kletarjenje 
na domačiji Vinotoč Primožič v Šmartnem. Tako 
pridelano vino Šmarško kavčino je tokrat rado-
darni župan gostitelj že četrtič ponudil v okuša-
nje, zaslužnim pa podaril stekleničko odlične vin-
ske kapljice. Prisotni so lahko ocenili tudi vinski 
pridelek iz kleti člana Marka Juvana kar je bil ob 
dobrotah kmetije Janka Rakuna in Tatjane Štan-
car Poprask že kar pravi domači praznik. 

Društvo DVŠ 
povezuje več kot 
100 članov iz vse 
Šaleške doline 

jože MiKlavc

D O g O D k I  I N  l j u D j e D O g O D k I  I N  l j u D j e

Ob zaključku še vinska slika pred trto Potomko v Šmartnem ob Paki    Foto Alojz Slemenšek    

Vinogradniki izpod Gore 
Oljke so ocenjevali vzorce 
vinskega letnika 2022
Pred dnevi je v Marofu v Šmartnem ob Paki pote-
kalo ocenjevanje vin letnika 2022, ki ga je za svoje 
člane kot že po dolgoletni tradiciji izvedla skupina 
članov in ocenjevalna komisija iz zunanjih institucij. 
Ocenjevanje že vrsto let poteka po pravilniku 20. 
točkovne metode, ki daje dobre rezultate. V stro-
kovni komisiji so delovali 4 člani   Kmetijsko-goz-
darskega zavoda Slovenije enote Ptuj (KGZS) in ena 
članica DV Šmartno ob Paki. Komisiji je predsedo-
val univ. dip. inž. km. Andrej Rebernišek, vključeni 
pa so bili tudi usposobljeni članice in člani DVŠ. 
Skupina ocenjevalcev je tokrat uporabila stroga 
merila, kljub temu pa so pridelovalci grozdja in do-
mači kletarji dosegli zelo dobro povprečno oceno 
18,05. Vinogradniki so prinesli na ocenjevanje 91 
vzorcev vin;  največ,  13 vzorcev, je bilo zvrst bela,  

11 modra frankinja, 10 kerner  in  9 vzorcev rumeni 
muškat idr. Zaradi napak pri kletarjenju ali pripravi 
vzorcev je bilo izločenih kar 11 vzorcev, ostali pa 
so prejeli zlata in srebrna priznanja. Vinogradniki 
v Šmartnem in njihovi člani iz širše Šaleške doline s 
kvaliteto vin dokazujejo, da tudi na teh rastnih po-
gojih pridelujejo kakovostno grozdje in na osnovi 
dolgoletnih izkušenj ter izobraževanja dokletarijo 
odlična vina. Na vsakem ocenjevanju se že daljše 
obdobje dokazuje pomen delovanja društva, s tem 
pa tudi veselje njihovih pridelovalcev. Rezultat je 
veliko priložnosti, da kakovostna vina predstavi-
jo širšemu krogu ljudi ob dobri domači kulinariki. 
Nekateri to izkoristijo kot pomembno dejavnost 

na malih posestvih. Dobri rezultati ob ocenjevanju 
pripomorejo k dvigu kvalitete vin in h kulturi uži-
vanja teh. Kot nam je povedal (povzeto), aktivni 
tajnik DVŠ in mali vinogradnik Alojz Slemenšek, 
potrošniki vin v turistični sezoni in ob družabnih 
prireditvah radi posežejo po že prepoznani kvaliteti 
vinogradniškega področja od Vinske Gore do Veli-
kega in Malega Vrha ter Slatine. Dosežene rezul-
tate vinskega letnika 2022 bodo objavili ob bližnji 
prireditvi s podelitvijo priznanj v maju 2023, ko se 
bo med njimi mudila tudi Vinska kraljica Slovenije. 
Po praksi bo obiskala nekatere uspešnejše vino-
gradnike. Nato pa bodo razglasili vina šampione 
2023 in kletarja ali kletarko leta.

Med je živilo, ki ga pridelujejo medonosne če-
bele (Apis mellifera) iz nektarja in mane. Nektar 
je sladek sok iz cvetov. Sestavljen je iz vode in 
sladkorjev. Mana je sladka tekočina, ki jo izlo-
čajo drevesne uši in kaparji. Čebele mano in 
nektar zberejo, pomešajo s svojimi izločki in 
shranijo v panju. Tako zbrana snov se v panju 
suši in zori. S tem nastane med. 
Glede na izvor delimo med v dve skupini: cvetlič-
ni med in manin med. Cvetlični med je pridobljen 
iz nektarja. Med cvetlični med uvrščamo akacijev, 
ajdov, cvetlični med in med oljne ogrščice, delno 
tudi lipov med. Med iz mane je pridobljen iz izloč-
kov insektov na rastlinah ali iz rastlinskih izločkov. 
Med manin med uvrščamo smrekov, hojev, gozdni, 
lipov in kostanjev med. 
Za posamezno vrsto medu so značilne določene 
senzorične lastnosti, ki se med vrstami močno 
razlikujejo. Zaznamo razlike tako v videzu, barvi in 
kristalizaciji kot tudi v vonju, okusu in aromi. 
Akacijev med: Je zelo svetle barve in bister. Zanj je 
značilno, da ne kristalizira. Je močno sladkega oku-
sa z nežnim vonjem in aromo, ki spominjata na sat-
je, akacijevo cvetje, vaniljo, sveže sadje ali cvetlice. 
Cvetlični med: Je po videzu precej raznolik. Od 
zelo svetle slamnato rumene barve do rjavo jan-
tarne. Večinoma je moten, vendar to ni pravilo. 
Nagnjen je h kristalizaciji. Po okusu je močno 
sladek, lahko tudi rahlo kisel. Značilen je pekoč 
pookus po sladkem. Vonj in aroma spominjata na 
sveže ali kuhano sadje, cvetlice, mlečne bonbone 
ali karamel. 

Med oljne ogrščice: Je umazano bele do svetlo ru-
mene barve in kristaliziran. Značilni so fini kristali. 
Je močno sladek. Vonj in okus spominjata na re-
pico, zelje ali kompot. Prisoten je lahko odbijajoč 
vonj po hlevu ali po postanem. 
Lipov med: Je svetlo rumene barve z zelenim si-
jem. Lahko je tako v tekoči kot kristalizirani obliki. 
Je precej sladek, zaznamo lahko tudi nekaj gren-
kobe. V vonju in aromi moramo zaznati svežino, ki 
spominja na mentol in lipovo cvetje ali zelišča. 
Kostanjev med: Značilna je temnorjava barva z 
rdečim sijem in bistrost. Značilno je, da ne krista-
lizira. V okusu moramo zaznati sladkost in močno 
izraženo dolgotrajno grenkobo. Tudi v vonju in 
aromi zaznamo grenkobo, ki je lahko odbijajoča in 
spominja na zažgan sladkor ali dim. 
Gozdni med: Tudi gozdni med ima podobno kot 
cvetlični med širok barvni nabor od svetlo- do 
temnorjave z rdeče-zelenim odtenkom. Lahko je 
v tekoči ali kristalizirani obliki. Je precej sladek 
in rahlo kisel. Možno je zaznati tudi grenek okus. 

Po aromi in vonju spominja na smolo ali smrekove 
vršičke. Prisotna mora biti tudi sladkobna aroma, 
ki spominja na mleko v prahu ali karamelo. 
Smrekov med: Je rdečerjave barve s sijočo povr-
šino in ne kristalizira. Je sladko-kislega okusa z 
nežnim vonjem po smrekovih vršičkih in smoli. V 
aromi prepoznamo smrekove vršičke in zeliščne 
bonbone. Spominja lahko tudi na kavo ali suho 
sadje. Možna je odbijajoča aroma, ki spominja na 
mokro živalsko dlako. 
Hojev med: Je sivo rjave barve z zelenim odsevom. 
Praviloma ne kristalizira in je rahlo moten. Je pre-
cej sladek in rahlo kisel z nežnim vonjem po mleku 
v prahu in smoli. Tudi aroma ni pretirano izražena 
in spominja na karamelo, zeliščne bonbone, smolo 
ali sirup smrekovih vršičkov. 
Slovenija je zaradi svoje geografske raznoliko-
sti ugodna za pridobivanje različnih vrst medu. 
V tako široki paleti različnih arom si je mogoče 
izbrati med, ki nam kot posamezniku najbolj od-
govarja. 

Skoraj že lahko govorimo o tradicionalnem tekmovanju za pokal Šaleška 
harmonika. Letos 7. maja od 13. ure se bo v Topolšici poleg gasilnega doma 
namreč odvilo že drugo po vrsti. 
 
V imenu organizatorja je vabilo podal Robert Goličnik, idejni vodja tega projekta, 
ki je hkrati vodja Zlate harmonike Ljubečna. Zato bo tekmovanje, ki bo potekalo v 
devetih kategorijah, hkrati pogoj za uvrstitev na 42. tekmovanje Ljubečna 2023, ki 
bo potekalo 17. septembra na Ljubečni.

Razpis poteka na FB strani Šaleška harmonika, prijav pa je bilo do tega zapisa že 
kar veliko, še je nekaj časa, da se preizkusite pred tričlansko komisijo in seveda 
tudi pred publiko.

Po tekmovanju bo dogodek zaokrožil ansambel Braneta Klavžarja, znan ansambel 
iz vrst narodnozabavne glasbe. Vstop je prost. Vabljeni ljubitelji harmonike in vsi, 
ki prisegate na tovrstno glasbo, za streho in vse, kar spada veselemu dogodku, je 
poskrbljeno. 

Vinsko bero 
so ocenili kot 
povprečno dobro 

Vrste slovenskega 
medu

Šaleška harmonika drugič

jože MiKlavc

ana janžeKovič

MilojKa B. KoMpRej

 Vsaka steklenica svoje vino zdravo za prijatelje in družbo pravo   Foto Jože Miklavc

Raznolikost slovenskih vrst medu                                 Foto arhiv ČZS
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Evropska komisija je podprla projekt »From the 
hives«, v okviru katerega so naredili raziska-
vo o pristnosti uvoženega medu v države EU. 
V raziskavo je bilo vključenih 16 članic EU ter 
Švica in Norveška. 
Med novembrom 2021 in februarjem 2022 so 
zbrali 320 vzorcev uvoženega medu in jih poslali 
v uraden laboratorij, kjer so jih analizirali na pri-
stnost. Pri 147 vzorcih (46 %) so vzpostavili sum 
na potvorjenost s sladkornim sirupom. Največ 
potvorjenih vzorcev je bilo uvoženih iz Kitajske 
(66 od 89, kar je 74 %). Odkrili pa so tudi potvorje-
ne vzorce iz Ukrajine, Argentine, Mehike, Brazilije, 
Turčije, Urugvaja, Velike Britanije in še nekaj posa-
meznih vzorcev iz drugih držav.
Izjemno pomembno delo za zaščito potrošnika 
opravlja tudi Uprava RS za varno hrano, veterinar-
stvo in varstvo rastlin, ki je pred kratkim v sklopu 
redne letne kontrole medu razkrila 260 ton po-
narejenega medu iz Kitajske, ki mu je bil dodan 
nizkocenovni sladkorni sirup. Potvorba je bila 
ugotovljena pri vzorčenju medu iz pošiljke v Luki 
Koper, ki je bila namenjena italijanskemu kupcu. 
Če ponarejenega medu ne bi ustavili, bi se pre-
ko različnih posrednikov in polnilcev lahko znašel 
tudi na našem trgu. V lanskem letu so na pristnost 
analizirali 20 vzorcev medu, od tega so štirje ka-
zali znake potvorbe.
Zaradi številnih medov z vprašljivim poreklom na 
trgu potrošniku svetujemo, da kupuje med pri če-
belarju iz njihovega lokalnega okolja. Ob nakupu 
na trgu pa predlagamo, da ste pozorni na državo 
porekla, svetujemo vam, da izberete državo po-
rekla: SLOVENIJA! Večina slovenskih čebelarjev 
toči med v posebne kozarce za med slovenskega 
porekla, katerega poreklo in kakovostne parame-
tre v skladu s pravilnikom kontrolira ČZS. Korak 
dlje pa lahko storite z nakupom medu pri čebelar-
ju, ki je tudi koristnik evropske sheme kakovosti, 
saj je višja kakovost njegovega medu dodatno 
preverjena. Med, ki je vključen v sheme kakovosti, 
prepoznamo po prelepki na pokrovu kozarca, ki 
vključuje evropski simbol kakovosti »zaščitena 
geografska označba« za Slovenski med ali »zašči-
teno označbo porekla« za Kraški in Kočevski goz-
dni med. Seznam čebelarjev, ki pridelujejo med 
iz shem kakovosti, je dostopen preko QR kode. V 
Sloveniji imamo odlično čebelarsko prakso in še 
vedno biotsko zelo pestro in neokrnjeno naravo. 
Ta dva dejavnika sta osnova za to, da večina medu 
naših čebelarjev ustreza višjim kriterijem kako-
vosti v primerjavi s standardi, ki jo opredeljuje 
Evropska direktiva o medu. Tako med slovenskih 

čebelarjev brez težav dosega tudi parametre iz 
pravilnikov evropskih shem kakovosti. 
Predsednik ČZS Boštjan Noč je v zvezi s tem 
povedal: »Čebelarska zveza Slovenije je spet 
dokazala svoje vizionarstvo. Že leta 2018 je ČZS 
Ministrstvu za kmetijstvo gozdarstvo in prehrano 
Republike Slovenije uradno predstavila pobudo 
glede nujnosti enotnega označevanja medu na 
evropskem trgu. Naš predlog je bil, da mora biti 
na vsakem medu na trgu natančno označeno po-
reklo medu s točno navedbo države porekla, če 
gre za mešanice pa naj se navede točen % me-
šanic medu iz posameznih držav. Po našem mne-
nju si potrošnik zasluži, da je informiran, od kod 
prihaja med, ki ga kupuje. Veseli nas, da sedaj ta 
naš predlog že podpirajo tudi pristojne inštitucije 
EU in da je naš predlog ena ključnih zadev v boju 
proti ponaredkom medu in predvsem v smeri zaš-
čite potrošnika!« 
Podpredsednik mednarodne čebelarske organi-
zacije Apimondie dr. Peter Kozmus je poudaril: 

»Ponaredki medu na svetovnem trgu so trenutno 
največja težava svetovnega čebelarstva. Na sve-
tovnem čebelarskem Kongresu Apimondia 2019 
smo vse vzorce medu, ki so prispeli na ocenjeva-
nje, natančno pregledali in kar 43 % medu je bilo 
prepoznanega kot ponaredek. Rezultati so s tem 
jasno izkazali, da je na trgu skoraj polovica medu 
potvorjenega, posledično pa imajo kupci veliko 
težavo, kako priti do pravega medu. Še posebej 
ob poznavanju dejstva, da ljudje želimo pojesti 
več medu, kot ga je mogoče pridelati. V Apimon-
dii si prizadevamo za visoke standarde pridelave 
medu in njegovo preverjanje na poti od čebelarja 
do kupca. Predvsem slednje je nujno za učinko-
vito delovanje nadzornih služb, ki bodo le z na-
tančnimi analizami sposobne prepoznavati pona-
redke medu na trgu in jih učinkovito odstranjevati. 
Pomemben napredek bo dosežen z natančnejšim 
označevanjem medu v EU, vendar mora temu sle-
diti tudi učinkovita diagnostika, ki bo sposobna 
nadzora sledljivosti.«

Okusite pravega 
– na svetovnem 
trgu skoraj 
polovica medu 
ponarejenega, zato, 
potrošniki, pozor!

 Tina žeRovniK

Foto arhiv ČZS

D O g O D k I  I N  l j u D j e

Foto arhiv ČZS
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Materinski dan je priložnost za vse nas, da se 
še posebej zahvalimo svojim materam za vso 
njihovo skrb, pozornost, trud in čas ter brezpo-
gojno ljubezen. 
V nedeljo dopoldan, 26. 3. 2023, je bilo v okolici 
šole in cerkve v Belih Vodah parkiranih veliko av-
tomobilov. V dvorani OŠ je potekala prireditev ob 
materinskem dnevu, ki jo je organizirala KS Bele 
Vode, s pomočjo članov Društva Vulkan. Dvorana 
je bila nabito polna, do zadnjega kotička. Otroci 
so pod vodstvom Julije Goličnik in Polone Pož-
gane pridno vadili že od konca januarja. Nasto-
pilo je 17 otrok. Pripravili so prisrčen program. 
Recitirali so, zapeli nekaj lepih pesmi ob sprem-
ljavi harmonike, flavte in sintesajzerju ter zaigrali 
dve igrici.  Polno dvorano je pozdravil predsednik 
KS Bele Vode Tone Urbanc, se zahvalil vsem na-
stopajočim in zaželel staršem lep materinski dan. 
Sledilo je druženje ob okusni malici in veseli glas-
bi, za kar je poskrbel Svet KS Bele Vode. Prijetno 
druženje se je zaključilo v popoldanskih urah.

Končno je prišla pomlad in po zimskem spa-
nju se je narava prebudila v nov življenjski 
ciklus, ki se je začel s spomladanskim ena-
konočjem 21. marca. Zacvetele so prve roži-
ce, drevesa pa že poganjajo popke. Vrnili so 
se ptički in življenje je tako rekoč vstalo od 
mrtvih. 

Pred nami je bila velika noč, ki smo jo letos 
praznovali v nedeljo, 9. aprila, in ta za vernike 
pomeni največji krščanski praznik, ko Kristus 
simbolično vstane od mrtvih. Velika noč pri nas 
in drugod po svetu pomeni tudi pomladni praz-
nik, ki je tesno povezan s šegami in navadami 
ter verovanji. V Belih Vodah se za ta pomemb-
ni praznik vsako leto radi dobro pripravimo. 
Okrasimo si stanovanja, izdelamo butarice za 
blagoslov na cvetno nedeljo, pobarvamo pirhe, 
spečemo pletenice in dišeče potičke. 
Velika noč je odlična priložnost za druženje, ker 
nam zanj vse prepogosto zmanjka časa in za 
ustvarjanje, ko lahko tudi tisti malo večji otroci 
pustimo domišljiji prosto pot. Zato je Društvo 
Vulkan iz Belih Vod tudi letos organiziralo ve-
likonočno delavnico za člane in ostale krajane. 
Potekala je v petek, 31. marca 2023, ob 17. uri 
v dvorani bivše OŠ Bele Vode. Zbralo se je 20 
udeležencev vseh starosti, največ je bilo otrok.
Društvo Vulkan je poskrbelo, da so udeleženci 
delavnice imeli na voljo obilico okraskov vseh 
vrst in barv. Poleg tega pa tudi razne vrste na-
ravnega materiala in zelenja. Otroci so resnično 
uživali v izdelovanju okraskov in namiznih deko-
racij. Na voljo so imeli toliko prisrčnih zajčkov, 
ovčic, piščančkov, pisanih cvetlic, jajčk, trakov 
in pisanega papirja, da smo lahko opazili tiste 
lepe iskrice ponosa v otroških očeh, ki jih vsi 
tako radi vidimo. Tudi odrasli smo si dovolili biti 
igrivi. Lepe pisane spomladanske barve so v 
nas prebudile mnoge ideje za prelepe unikatne 
izdelke in marsikdo je našel v sebi »kreativca«, 
za katerega niti vedel ni. 
Izdelovali smo velikonočne butare, za katere je 
snope prijazno pripravil Gregor Petkovnik, za 

kar se mu najlepše zahvaljujemo. Mi pa smo jih 
na delavnici okrasili z bršljanom, božjim leskom, 
pušpanom, drenovimi vejicami ter jih polepšali 
s pisanimi trakovi, metuljčki, tudi s piščančki in 
pisanimi jajčki. 
Skupaj s KO RK Bele Vode in svetom KS Bele 
Vode smo izdelali tudi lepe velikonočne voščil-
nice za vse krajane Belih Vod in jim zaželeli ve-
sele velikonočne praznike. 
Delavnico so vodile Marjeta Mazej, Julija Go-
ličnik in Brigita Ledinek.
Velikonočna delavnica je lepo uspela. Po nekaj 
urah prijetnega in koristnega druženja smo se 
zadovoljni poslovili. Nekaj smo že postorili, ne-
kaj opravil nas je še čakalo – peka dišeče potič-
ke, barvanje jajčk, kuhanje šunke, spomladan-
sko čiščenje in ostala opravila pa so nedvomno 
poskrbeli, da so bili letošnji velikonočni prazniki 
v Belih Vodah spet lepi in prijetni.

Materinski dan v 
Belih Vodah

Bele Vode v 
velikonočnem 
vzdušju

BaRBaRa peTeRnel

BaRBaRa peTeRnel

Naša društva

Foto arhiv Društva Vulkan

Foto arhiv Društva Vulkan Foto arhiv Društva Vulkan
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V življenju se vse prevečkrat obremenjujemo 
z drugimi ljudmi in stvarmi in se mnogo pre-
malo osredotočamo nase, na svoje potrebe, 
želje, hrepenenja in cilje. Mnogokrat dajemo 
prednost manj pomembnim stvarem, namesto 
da bi se osredotočili na tisto, kar zares šteje. 
Obenem pa nas je strah izraziti in pokazati to, 
kar zares čutimo.
V četrtek, 13. 4. 2023, nas je na pobudo RK Bele 
Vode in Društva Vulkan obiskala mag. Cvetka 
hribar, karizmatična in prijazna gospa iz Velenja. 
Prijazno se nam je predstavila in nam povedala 
svojo lepo življenjsko zgodbo. Nato pa nam je s 
pomočjo slik, rekov znanih oseb, zelo zanimivih 

in lepih zgodbic, igric ter svojih bogatih izkušenj 
povedala toliko lepega in zanimivega, da smo na 
koncu predavanja kar obsedeli in še nekaj časa 
razmišljali o vsem povedanem. 
Ni vse, kar imamo, samoumevno. Včasih ljudi ali 
stvari, ki jih imamo okoli sebe, ne cenimo dovolj. 
Morda smo včasih premalo hvaležni za drobne 
stvari, ki so v resnici veliko več kot to. Koliko nam 
nekaj zares pomeni, najlažje vidimo tako, da si 

skušamo predstavljati, kako bi bilo, če bi to izgu-
bili. Naj bodo to prijatelji, partner, otroci, služba, 
topel dom, zdravje, ljubezen, hišni ljubljenček ... 
Vse okoli nas je eno veliko darilo, čeprav morda 
v tem trenutku ne mislimo tako. Bodimo hvaležni 
za ljubezen, ki jo prejemamo, za sončno jutro, za 
žvrgolenje ptičkov, za čudeže narave, za iskrene 
nasmehe, za tople objeme … Bodimo hvaležni za 
to življenje.

Kulturnica Gaberke je v petek, 7. aprila, na 
dan slovenske zastave izobesila tri nove 
zastave na prenovljene droge pri Kozolcu, 
in sicer evropsko, slovensko in šoštanj-
sko.
Dan zastave je bil kot praznik V Sloveniji 
uveden leta 1998, na 150. obletnico izobeš-
anja prve slovenske zastave. Dan slovenske 
zastave je spomin na 7. april 1848, ko je slo-
venski domoljub Lovro Toman prvič izobesil 
slovensko zastavo na Wolfovi 8 v Ljubljani. 
Barve zastave bela-modra-rdeča so bile iz-
brane glede na barve, ki so bile takrat v grbu 
dežele Kranjske.
Po slavnostnem dvigu zastav je sledilo kraj-
še družabno srečanje prisotnih krajanov in 
krajank.

V soboto, 22. 4. 2023, na dan Zemlje smo v 
šoštanjskih krajevnih skupnostih uspešno 
izpeljali čistilno akcijo. Občani smo aktivno 
pristopili k akciji in spet dokazali, da sta soli-
darnost in sodelovanje ključni za povezovanje 
občanov, predvsem pa, da je čisto okolje ena 
od prioritet v občini Šoštanj.
V Belih Vodah je na čistilni akciji sodelovalo veli-
ko naših krajanov.  S tem smo izrazili, da nam ni 

vseeno, v kakšnem okolju živimo. Ob 9. uri smo 
se zbrali pri šoli v Belih Vodah. Razdelili smo si 
vrečke za smeti in rokavice ter se razvrstili v sku-
pine in se podali na teren. Do 12. ure se je nab-
ralo za cel zabojnik smeti. Opažamo, da je smeti 
sicer največ ob cestah, saj jih ljudje večinoma 
mečejo iz avtomobilov, pa vendar lahko rečemo, 
da  je iz leta v leto manj  odpadkov. Ob 12. uri smo 
se spet sestali pri šoli. KS Bele Vode je za nas 
pripravila okusne sendviče in pijačo. Malo smo še 
posedeli in uživali v lepem vremenu, nato pa smo 
se odpravili vsak po svojih opravkih.
Glede na količino smeti, ki smo jih zbrali, in veli-
kega odziva krajanov lahko rečemo, da smo izpe-
ljali eno bolj uspešnih akcij do sedaj. 

Predavanje  
»Zdravo staranje 
– znamo 
poskrbeti zase?« 
v Belih Vodah

Dan slovenske 
zastave v 
Gaberkah

Čistilna akcija v 
Belih Vodah

BaRBaRa peTeRnel

a. gRudniK

BaRBaRa peTeRnel

Foto arhiv Društva Vulkan

Foto arhiv Društva VulkanFoto arhiv Društva Vulkan

Znana ameriška pisateljica LOUISE L. hAY 
(1926–2017) je rada poudarjala:
»Zemlja ne potrebuje človeštva za preživetje. 
Materi Zemlji je šlo dobro, preden smo prišli na 
ta planet. Ljubimo jo, sicer jo bomo izgubili!«

KAhLIL GIBRAN (1883–1931), libanonski pisa-
telj, pesnik in umetnik pa je dejal:
»Zemlja je kot lepa nevesta, ki za okras ne pot-
rebuje draguljev, ki jih je obdelal človek, tem-
več je zadovoljna z zelenenjem svojih travnikov, 
zlatim peskom svojih morskih obal in dragoce-
nimi kamninami svojih planin.«

Dan slovenske zastave Gaberke 2023              Foto A. Grudnik

Že vrsto let zvesti 
skupnemu projektu Ob 
dnevu zdravja v Velenju
Kot že vrsto let so ob svetovnem dnevu zdrav-
ja 7. aprila pripravili prireditev Dan zdravja z 
dogodkom »Velenje – mesto zdravja«. Na Ti-
tovem trgu so se v organizaciji Športne zveze 
Velenje od 9. in 12. uro predstavili šole ter šte-
vilna društva in zveze, ki delujejo na področju 
športa in zdravja ter varnega dela. Ob usklaje-
nem obisku skupin učencev in nekaj starejših 
varovancev tudi iz vrtcev, socialnih in društve-
nih ustanov starejše populacije so dobili svoje 
svetlo mesto in prostor za predstavitve. Tako 
se je po svoje predstavilo tudi veliko takšnih 
organizacij, ki delujejo na področju celotne 
Šaleške doline in celo širše. 
Med njimi so poleg številnih dejavnikov, zavo-
dov, društev in klubov, ki so predstavili svoje 
dejavnosti v korist občanom Šaleške doline, 
na stojnici predstavili svojo pestro dejavnost 
skozi profil strokovnega delavca varnostni 
inženir (inženirka) in funkcijo podjetnikov s 
področja varnosti ter služb in društva za var-
nost in zdravje pri delu (VZD). Ob stojnici so 
strokovne sodelavke in vodja skupine Anton 
Dolinšek, aktivni član DVI Velenje, in za Koro-

ško Božidar horvat iz prve roke pojasnjevali 
vse v zvezi s tem področjem, preventivnimi 
ukrepi, izobraževanju za varno delo, zdra-
vstveno-preventivnimi pregledi delavcev, 
sodelovanju z medicino dela, o varovalnih in 
zaščitnih sredstvih ter sodelovanju z drugimi 
tehnično-tehnološkimi službami, projekti in 
inšpekcijskim nadzorom. Dežurni sodelavci in 

svetovalci so tudi v družbi članice DVI Velenje 
Šoštanjčanke mag. Vilme Fece ponosno po-
jasnjevali odgovore na strokovna vprašanja, 
različne strokovne edicije s področja VZD ter 
o dejavnosti društva, ki deluje na Koroškem in 
v širši Šaleški dolini.

Ob 7. aprilu, 
svetovnem dnevu 
zdravja, sredi 
Šaleške doline 

jože MiKlavc

Stojnica DVI Velenje na Dnevu zdravja, 7. aprilu  Foto Jože Miklavc

Stojnica DVI Velenje na Dnevu zdravja, 7. aprilu  Foto Jože Miklavc
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Kulturnica Gaberke je v torek, 28. marca, 
pod Kozolcem organizirala učno delavni-
co izdelave cvetja iz krep papirja in sno-
pov. V dopoldanskih urah so bili učnih ur 
izdelave snopov deležni tudi otroci Vrtca 
Mojca. 

Območno združenje veteranov vojne za 
Slovenijo Šoštanj v letošnjem letu praznu-
je 13 let samostojnega delovanja. V tem 
času je društvo izvajalo zlasti aktivnosti, 
povezane z ohranjanjem spomina na osa-
mosvojitveno vojno. 
Najvidnejši znak teh aktivnosti je spominsko 
obeležje vojne za Slovenijo v Kajuhovem 
parku v Šoštanju in od leta 2016 tudi v parku 
pred domom veteranov v Belih Vodah. Pos-
tavili smo tudi dve spominski tabli na domu 
planincev na Smrekovcu in domačiji Rezo-
ničnik, po domače pri Leskovšku, kjer se je 
skrival prebegli helikopter leta 91. Na pobu-
do članov vsako leto organiziramo tekmo-
vanje v streljanju z malokalibrsko puško in 
spominski pohod po obeležjih iz leta 90/91 
v spomin takratnemu poveljniku 89. območ-
nega štaba TO Jožeta Ervina Prislana. Člani 
se aktivno udeležujejo prireditev in družab-
nih dogodkov, ki jih organizirajo ZVVS Slo-
venije in druga območna združenja. Društvo 
šteje 150 aktivnih članov, ki so udeleženi pri 
dejavnostih in delovanju društva.
V soboto, 15. aprila 2023, je potekal redni 
letni zbor društva, na katerem so člani potr-
dili poročila o delovanju društva v preteklem 
letu in sprejeli program dela in finančni 
plan za letošnje leto. Program dela obsega 

organiziranje tradicionalnih tekmovanj, so-
delovanje na športnih, strelskih in drugih 
tekmovanjih v organizaciji območnih zdru-
ženj, sodelovanje na dogodkih, neposredno 
povezanih s spominom na vojno za Slove-
nijo, in mnogo drugih aktivnosti. Na zboru 
smo podelili vsem članom, ki imajo status 
veterana, spominske medalje in listine ob 
30-letnici osamosvojitvene vojne.
Zbor so zaznamovali tudi gostje, župan Ob-
čine Boris Goličnik, ki je poudaril, da se do-
bro spominja obdobja nastajanja naše drža-
ve, nastanek lastne države je za vsak narod 
najpomembnejši dogodek v njegovi zgo-
dovini. »Vi ste tisti, ki s svojim delovanjem 
zagotovo najbolj pristno ohranjate zgodo-
vinski spomin na pomen osamosvojitvene 
vojne, saj ste v procesu aktivno sodelovali,« 
je poudaril župan in povedal, da bo Občina 
financiranje uredila sistemsko. »S tem bo iz-
ražena tudi naša javna podpora vašemu de-
lovanju,« je poudaril župan in pohvalil delo-
vanje društva. Generalni sekretar ZVVS Mitja 

Jankovič je dejal, da v letošnjem letu ZVVS 
praznuje 30 let obstoja in da se bodo odvi-
jale razne slovesnosti v ta namen. Poudaril 
je, da se z ukinitvijo dodatnega zavarovanja 
za veterane ne bo spremenilo nič, da bo še 
vedno država plačevala prispevek, ki bo po-
treben. Dejal je še, da res nismo po številu 
članstva med večjimi organizacijami, smo 
pa po aktivnostih in številu prisotnih članov 
med bolj aktivnimi v zvezi. Predsednik KS 
Bele Vode Anton Urbanc, predstavniki so-
sednjih območnih združenj in predsednik 
pokrajinskega odbora Zahodnoštajerske 
pokrajine Božidar Dare Sevšek so pouda-
rili dosedanje dobro medsebojno sodelo-
vanje ter izrazili željo po dobrem delovanju 
društva tudi v prihodnje. Na koncu uradnega 
dela je naš zbor popestrila še skupina har-
monikašev Barbara iz Premogovnika Vele-
nje, za kulinarične dobrote pa je poskrbela 
lokalna gostinka Vida Mazej.

Pred cvetno 
nedeljo

Šoštanjski 
veterani izvedli 
13. redni zbor 
veteranov OZVVS 
Šoštanj

a. gRudniK

leon sTRopniK

Pred cvetno nedeljo 2023                    Foto A. Grudnik
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Pred cvetno nedeljo 2023                   Foto A. Grudnik

Foto arhiv OZVVS Šoštanj

Š O l A  I N  v r t e c

Letošnji marec je imel največ dni pouka od vseh 
mesecev letošnjega šolskega leta – kar 23. Kljub 
temu da ni bilo počitnic in praznikov, je hitro minil, 
saj je bilo v šoli izvedenih ogromno dejavnosti. 
Drugošolci so se spoznali s Kamišibajem ( jap. kami: 
papir, šibaj: gledališče). To je edinstvena oblika pri-
povedovanja zgodb ob slikah. Slike so vložene v 
lesen oder, imenovan butaj. Učenci so ob pripovedo-
vanju zgodb menjali slike, ki so jih sami ilustrirali. Na 
literarnem večeru so se zbrali tisti učenci in učenke 
2. razredov, ki se pridno pripravljajo na Cankarjevo 
tekmovanje. Skupaj z učiteljicami ter pesnico in pi-
sateljico Anjo Štefan so se preslikali v Mišjo dolino.
Učenke in učenci tretje triade so v tem mesecu obi-
skali kulturne ustanove v Celju in na Ptuju. Deve-
tošolci so si na Ptuju ogledali gledališko predstavo 
Hevreka! Znanstveni cirkus. Po gledališki predstavi 
so se sprehodili po najstarejšem mestu v Sloveniji 
in se povzpeli na Ptujski grad, kjer so imeli voden 
ogled. Osmošolci in sedmošolci so se podali v knežje 
mesto – Celje. V gledališču so si ogledali predstavo 
Robin Hood, nato je sledil voden ogled Starega gra-
du Celje.
Učenci prve triade so obiskali Mestno knjižnico Šo-
štanj in si ogledali razstavo ob 100. obletnici rojstva 
Ele Peroci.
Ajda Skornšek je na literarnem natečaju Meteljkovo 
pero s spodnjo pesmijo dosegla 2. mesto.

MIRNO ŽIVLJENJE
Mir je dobrodošel v naši prijazni hiši,
saj ko mama počiva, vse dobro sliši,

zato po hiši hodimo tiho kot miši.
 

Tudi ko kuha,
mama rabi v kuhinji mir,

da nam pripravi najboljši pražen krompir.
 

Tudi očka rabi mir,
ko rešuje križanke,

saj drugače ne reši nobene uganke.
 

Pri pouku po navadi damo mir,
so pa izjeme,

ki delajo velike probleme.
 

Če bi mir zavladal po vsem svetu,
bi bilo veliko lepše na našem planetu,
bilo bi kot na velikem pisanem cvetu.

Ajda Skornšek

Učenci centralne in podružnične šole so sodelovali 
na 16. likovnem natečaju MK – Cici umetnije na temo 
Moj knjižni junak, moja knjižna junakinja. Na nateča-
ju se je nabralo več kot 3800 izdelkov, med njimi pa 

je strokovna komisija izbrala 150 del, ki so razstavlje-
na v Slovenskem etnografskem muzeju v Ljubljani in 
v Lokarjevi galeriji v Ajdovščini. Izdelki šestih učen-
cev podružnične šole in dveh  učenk centralne šole 
so razstavljeni in nagrajeni z bronastim priznanjem.
Tudi pevci naših zborov so imeli pester marec. 
Najprej  se je mladinski pevski zbor podal na krajše 
pevske priprave, ki so jih imeli v mežnarijo pri cerkvi 
sv. Florjana, kjer so se pripravljali na revijo. Teden 
kasneje je v Velenju potekala revija otroških in mla-
dinskih pevskih zborov Pozdrav pomladi. Našo šolo 
so zastopali kar 4 zbori: Mravljice z zborovodkinjo 
Matejo Čokelc, otroški pevski zbor centralne šole 
z zborovodkinjo mag. Matejo Modrej, otroški pev-
ski zbor podružnične šole Topolšica z zborovodkinjo 
Mojco Šabec in mladinski pevski zbor z zborovodki-
njo Metko Berk. Odlično so se odrezali prav vsi. Mla-
dinski pevski zbor se je uspel uvrstil tudi na področ-
no tekmovanje, ki bo konec maja na Koroškem.
Devetošolci so se na dnevu dejavnosti spoznavali z 
dediščino našega kraja – z gradovi, znanimi oseb-
nostmi in zgodovino mesta Šoštanj. Četrtošolci so se 
spoznavali s sedanjostjo naše okolice in si ogledali 
centralno čistilno napravo v Občini Šoštanj. Šestošol-
ci so na gradu v Velenju odkrivali zgodovinske vire, 
sedmošolci pa so potovali po sedanjosti  in prihodno-
sti v pametni učilnici na Ljubnem.
Za mesec marec bi lahko rekli, da je mesec tekmo-
vanj v znanju. Na šoli je potekalo šolsko tekmovanje 
PIL – Vesela šola, Evropski matematični kenguru 

in regijsko tekmovanje iz znanja kemije. Bronasto 
Preglovo priznanje iz znanja kemije so osvojili Ula 
hribernik, Ana Rotnik, Nejc Šmon Jerič, Ajda Bre-
znik in Ema Zupanek. Ana, Nejc, Ajda in Ema se 
bodo udeležili tudi državnega tekmovanja. Predsta-
vili so se tudi mladi raziskovalci Šaleške doline. Na 
naši šoli so letos izdelali kar pet raziskovalnih nalog 
z različnih področij. Zala Čremožnik, Tiara Štakne 
in Nika Imperl so raziskovale, kako se oblačimo; 
Karin Menhart, Pio Pušnik in Niko Milavec so za-
nimale zgodbe okoliških gradov; Gaja Goršek in Pia 
Ramšak sta skušali izboljšati kvaliteto pogovora na 
naši šoli; Nejo Mraz in Ano Novak je zanimalo, kako 
sprejemamo drugačnost. Njihove naloge so bile 
nagrajene s priznanjem. Martina Roglšek in Nika 
Navodnik sta opazovali priljubljenost branja med 
učenci in za svojo nalogo prejeli bronasto priznanje. 
Martina, Nika, Ana in Neja so se s svojimi nalogami 
uvrstile na državno tekmovanje.
Šestošolci so se zbrali na popoldanskih angleških 
bralnih uricah, na katerih so klepetali v angleščini in 
raziskovali svet angleških knjig.
Tudi športnega udejstvovanja v mesecu marcu ni 
manjkalo. Prvošolci in tretješolci so izvedli pohod. 
Planinci so se podali na pohod do Ribniške koče. De-
vetošolci, ki so izbrali izbirni predmet Šport za spro-
stitev – Trije kralji, so v začetku meseca izkoristili še 
zadnje izdihljaje belih strmin Pohorja, kjer so smučali 
in deskali. Naši učenci so se udeležili tudi državnega 
tekmovanja v smučanju in deskanju. 

Marec na OŠ 
Karla Destovnika - 
Kajuha Šoštanj

KleMenTina RednaK MežnaR

Šola in vrtec

Nastop šolskih zborov na reviji Pozdrav pomladi Foto arhiv OŠ KDK Šoštanj

Nastop šolskih zborov na reviji Pozdrav pomladi Foto arhiv OŠ KDK Šoštanj
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Z odbojkarsko ekipo starejših dečkov smo sodelovali 
v državnem četrtfinalu. Mlajši dečki so sodelovali na 
predtekmovanju Medobčinskega prvenstva v košarki 
za ml. dečke.
V mesecu marcu smo izvedli dve šoli v naravi. 
Učenci podružnične šole so se podali na Dolenj-
sko v Črmošnjice, kjer so v CŠOD Lipa raziskovali 
naravo, se igrali in krepili prijateljstva. Drugošolci 
so raziskovali Koroško. Bivali so v CŠOD Ajda v 
Libeličah. Tudi tukaj ni manjkalo pohodov v nara-
vo, druženja ob tabornem ognju, smeha, športa in 
iger. Učenci, učenke in učiteljice so se vrnili iz šol 
v naravi nasmejani, polni novih doživetij in nabiti s 
pozitivno energijo. 
Na žalost pa v šolah po Sloveniji ni vedno vse tako 
lepo. Tudi na naši šoli si ne zatiskamo oči in opaža-
mo vedno več medvrstniškega nasilja. Krivdo v veliki 
meri pripisujemo komuniciranju po telefonih, pred-
vsem popoldan v prostem času kot tudi dopoldan 
med samim poukom in odmori, kljub temu da učenci 
vedo, da so telefoni v šoli prepovedani.  S pomoč-
jo predavanj, pogovorov, s sodelovanji v projektih 
Strpnost, Korak k sončku, Spodbujajmo prijateljstvo 
in z vključevanjem zunanjih institucij ga poskušamo 
sprotno reševati. Najpomembnejše je sodelovanje 
staršev, šole in tudi celotne skupnosti, ki lahko otro-
kom s svojim zgledom in doslednostjo pokaže, kaj je 
spoštovanje do vsakega posameznika, kakšne vred-
note so pomembne v življenju in kakšno je pravilno 
obnašanje.

Pohod planincev na Ribniško kočo  Foto arhiv OŠ KDK Šoštanj

Šola v naravi drugošolci  Foto arhiv OŠ KDK Šoštanj

Mesec marec in april sta v šolskem koledarju že 
tradicionalno meseca, ko se zvrstijo tekmovanja 
za mlade glasbenike. 
Učenci se od začetka šolskega leta skupaj z men-
torji intenzivno pripravljajo na tekmovanja, na ka-
terih morajo v enem nastopu pokazati vse svoje 
znanje. V priprave na tekmovanje sodijo mnoge 
dodatne ure z mentorji in korepetitorji ter mnogo 

javnih nastopov, na katerih mladi glasbeniki pilijo 
svojo formo za vrhunec leta. Da na oddelku Šo-
štanj, GŠ Fran Korun Koželjski Velenje, dobro op-
ravljamo svoje delo, so zopet pokazali rezultati na 
nedavnem Tekmovanju mladih slovenskih glasbe-
nikov TEMSIG in drugih mednarodnih tekmovanjih. 

Šoštanj – mesto 
glasbenih 
talentov

 uRBan Meža

Tekmovanje mladih slovenskih glasbenikov – TEMSIG 2023
27. februar–15. marec 2023

Učenec Kategorija Dosežek Mentor Korepetitor

Jan Rožič Tolkala II. a Srebrno priznanje Davor Plamberger /

Janez Matevž Atelšek Tolkala II. a Srebrno priznanje Davor Plamberger /

Jure Ojsteršek in Gaber Cigler Kitarski duo 1. b Srebrno priznanje Urban Meža /

Lovro Komar Kugler Pozavna 1. c Srebrno priznanje in 3. nagrada Miran Šumečnik Anja Rosec

Nace Drofelnik Evfonij, 1. a Srebrno priznanje Miran Šumečnik Anja Rosec

Bor Beović Trobenta 1. a Bronasto priznanje Damir Tkavc Sanja Mlinar Marin

Marcel Medved Trobenta 1. b Srebrno priznanje Damir Tkavc Valentina čas

6. mednarodno tekmovanje pihalcev in trobilcev Varaždin Woodwind & Brass
Glasbena šola Varaždin (hrvaška), 22.–31. marec 2023

Učenec Kategorija Dosežek Mentor Korepetitor

Ota Potisek B – flavta 1. nagrada Neva Berke Anja Rosec

Tjaša Vodušek C – flavta 2. nagrada Neva Berke Anja Rosec

Enja Stropnik B – flavta 2. nagrada Mojca Ušen Tkalčec Anja Rosec

Nena Lenko B – flavta 3. nagrada Mojca Ušen Tkalčec Anja Rosec

Mednarodno tekmovanje za klasično kitaro – Dnevi kitare Krško, 1. in 2. april 2023
Učenec Kategorija Dosežek Mentor Korepetitor

Jure Ojsteršek in Gaber Cigler Kitarski duo 1. b Zlato priznanje Urban Meža Jure Ojsteršek in Gaber Cigler

14th World Open – spletno tekmovanje 2023, Beograd (Srbija) – pomladna sezona
Učenec Kategorija Dosežek Mentor Korepetitor

Ota Potisek VI. flavta 1. nagrada, naziv virtuozni izvajalec Neva Berke Anja Rosec

Nace Drofelnik, evfonij Iza Uratnik Tjaša Vodušek Nena Lenko Enja Stropnik
Jure Ojsteršek in 

Gaber Cigler

Foto arhiv Glasbene šole Velenje

Mladinski pihalni orkester oddelka Šo-
štanj se je 12. aprila udeležil gostovanja 
v Portorožu, kjer so v Avditoriju Portorož 
izvedli del koncerta skupaj z ostalimi 
mladinskimi orkestri iz Kopra, Pirana in 
Izole.
Ob spremljavi orkestra so se kot solisti zelo 
uspešno predstavili naši učenci in učenka 
Tjaša Vodušek (flavta, mentorica Neva 
Berke), Jan Rožič (ksilofon, mentor Davor 
Plamberger), Luka Polak Rožič (klarinet, 
mentor Lovro Vrzelak), trio saksofonov 
Bine Škrbot, Nace Dvorjak, Vid Rožič 
(mentorica Joanna Blejwas) in profesor 
David Špec.
Orkester je pod vodstvom dirigenta Mirana 
Šumečnika navdušil poln avditorij in prejel 
bučen aplavz.

Mladinski 
pihalni orkester 
oddelka Šoštanj 
GŠ Velenje 
navdušil v 
Avditoriju 
Portorož

 MiRan šuMečniK

Foto Neva Berke

Foto Neva Berke



22 l i s t 23

M a l i  t r a v e n  2 0 2 3

Š O l A  I N  v r t e c

Mesec april prinaša številne vremenske spremem-
be, pomladansko sonce nas vedno močneje greje, 
pogosto pa ga spremlja tudi veter. V tem mesecu 
so pogosti tudi deževni dnevi, še vedno pa lahko 
opazujemo, kako okoliške hribe prekrije sneg. 
Zato smo se v tem mesecu odločili, da bomo opazo-
vali prav ta zanimiv pojav – vreme. Preko vremena 
opazujemo tudi naravo in njeno spreminjanje, se po-
govarjamo o tem, kako se v kakšnem vremenu oble-
či, da nam bo toplo in udobno, da nas ne bo prepihal 
veter, da ne bomo mokri ali dan nam ne bo vroče. 
Vsak dan posebej opazujemo vreme v igralnici in se 

odpravimo ven ter ob koncu dneva s pomočjo simbo-
lov tudi zabeležimo, kakšno je bilo tisti dan vreme. 
Veter smo izkoristili za to, da smo si izdelali vetrnice 
in se z njimi igrali na vetru, sonce za opazovanje in 
risanje naših senc, dež pa za to, da smo obuli dež-
ne škornje, oblekli pelerine in odprli dežnike ter se 
odpravili na sprehod v dežju.
Opazovanje različnih vremenskih pojavov nam daje 
veliko možnosti za različno likovno ustvarjanje, igro 
vlog, branje pravljic na to tematiko, pa tudi za ustvar-
janje in igro z lutkami. Prav tako se urimo v uporabi 
izrazov danes, jutri, včeraj, v razmišljanju o tem, kaj 
smo počeli včeraj, ko je zunaj sijalo sonce, ali kaj 
predvčerajšnjim, ko je zunaj padal dež.
Vreme je zagotovo tema, ki otroke zelo pritegne, saj 
jim je blizu, je nekaj, s čimer se srečujejo vsak dan, o 
čemer veliko razmišljajo, da nam veliko možnosti za 
različno igro, za razmišljanje o tem, zakaj se vreme 
ves čas spreminja, zakaj obstajajo različni vremenski 
pojavi, zakaj je prav vsak od teh potreben in o tem, 
da nam vsako vreme prinese kakšno pozitivno stvar, 

v kateri lahko uživamo, da ga ne delimo na dobro 
in slabo, temveč si vsak dan naredimo takšen, da v 
njem uživamo in se imamo lepo. 

Kaj povezuje družino? Ne samo kri in priimek, 
temveč spomini.
Tako smo mesec marec posvetili družinam. Zato 
smo v popoldanskem času pripravili družinska sre-
čanja. Najmlajši otroci so staršem pokazali, kaj vse 
že znajo in kako se igrajo. Starejši pa smo jim pripra-
vili različne aktivnosti, ki so vključevale petje, ples, 
dramatizacijo, deklamacije, izštevanke … Nato pa 
smo se skupaj s starši še malo poigrali. 
To pa še ni bilo vse. V predprazničnem času nas je 
g. Šteharnik povabil v Kulturnico. Tam smo se ude-
ležili že tradicionalne delavnice izdelovanja snopov. 
Skupaj smo si ogledali naraven material in se o 
njem pogovorili. Zanimalo nas je predvsem, kaj vse 
potrebujemo za izdelavo snopa, kako se imenuje in 
kje lahko material dobimo oziroma naberemo. Da 
so bili snopi pisani in okrašeni, so nam pripravili 

tudi delavnico izdelovanje rož iz krep papirja. Po-
memben projekt, v katerega so vključeni najstarejši 
predšolski otroci, je vrtec na smučeh. Dan, ki smo 
ga preživeli na smučišču RTC Golte, je bil čudovit. 

Ta dan so se smučali vsi otroci in še zdaj z navduše-
njem pripovedujejo o svojih občutkih. 

Ko posije sonce in dan je nasmejan,  
nahrbtnik si nadene, veseli ciciban,  
prijatelje pokliče, fante in dekliče,  

na nahrbtnik sede zmajček nasmejan.  
Na lep spomladanski dan je tudi naš vrtec obiskal 
Zmajček Jurček v Zelenem nahrbtniku. 
Za otroke je bil prav posebno presenečenje. V 
nahrbtniku je imel mapo z ekološko osveščenimi 
nalogami.   
Prinesli so ga otroci skupaj z vzgojiteljicama sosed-
nje igralnice in nam predali nalogo. V našo skupino 
je Zmajček Jurček prinesel sadike in rastline, ki 
smo jih morali posaditi v našo gredico, ki se nahaja 
na igrišču vrtca. Ves čas je Zmajček Jurček vestno 
opravljal svoje delo in skrbno opazoval otroke. 
Ko smo skupaj z otroki uredili gredico, smo Zmajč-
ka Jurčka predali naprej, sosednji skupini. Tako je 
Zmajček Jurček potoval iz skupine v skupino, dok-
ler ni prispel do vseh otrok v našem vrtcu.  

V vrtcu opazujemo 
vreme in različne 
vremenske pojave

Marec v enoti Mojca

Zmajček Jurček 
na obisku v vrtcu

naTaša TeRžan

špela Božič

saRa sTeineR

Foto Nataša Teržan

Foto Špela Božič

Foto Sara Steiner

  
amadeja kompRej beRce

VODORAVNO
1. Desni pritok Amazonke v Braziliji
3. Bebka
6. Prilepka
7. Morski losos
9. Cvetlični žalni aranžma
10. Rigač, sivko
12. Državna blagajna
14. Naša umrla gledališka igralka Nigrin
16. Zunanji del ušesa
19. Napad na politično osebo
20. Živahno, nedoraslo dekle, frka
22. Sol vinske kisline
23. Pripadnik društva
24. Komunalni delavec
25. Morski sesalec z dvema okloma
26. Blagoslov
27. Pogost bel metulj

RAZVEDRILO
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NAVPIČNO
2. Mogočna gora
4. Tekajoče gibanje
5. Kalcij
7. Antikvar
8. Skupek gub
11. Znamka nemških vozil
13. Največji grški otok
15. Moški lik z dvignjenimi rokami k molitvi
17. Velika nagrada
18. Primestno naselje Trbovelj
21. Rak (bolezen)
22. Avtomobilski strešni kovček

r A Z v e D r I l O

Novopečeni šef oddelka je ponosno sedel za svojo pisalno 
mizo. Ko je vstopil prvi obiskovalec, je zgrabil telefonsko 
slušalko in začel govoriti vanjo: »Da, gospod direktor, večer, 
ki sva ga preživela z ženo pri vas, je bil res čudovit. To 
bomo morali še kdaj ponoviti. Da, direktor, tudi vam enako. 
Se vidiva.« Ko je odložil slušalko, se je pomembno obrnil k 
obiskovalcu in vprašal: »Želite?« Obiskovalec je rekel: »Prišel 
sem vam priklopit telefon!«

***

Psihiater vpraša pacienta: »Kako se pišete?« 
Pacient: »Kovač, brez X.« 
Psihiater: »Vprašal sem vas, kako se pišete?« 
Pacient: »Rekel sem vam, da Kovač brez X.« 
Psihiater: »Saj v besedi Kovač ni nobene črke X.« 
Pacient: »Saj to vam že ves čas govorim!«

Šali



Ko se je na obsežna in dokumentirana v obsežen 
spis poročila Rdečega križa širše Šaleške doline 
na letni skupščini zamislil župan Občine Šoštanj 
Boris Goličnik, je menda pomislil na vse, ki potre-
bujejo pomoč prostovoljcev in lokalne skupnos-
ti, je za trenutek postal kar malo žalosten. »Žu-
pan, dragi kolega, pa saj zato sva tu tudi midva 
in vsi tu prisotni, da naredimo pomoči potrebnim 
nekoliko lažje življenje in jim vrnemo malo ve-
selja in nasmeh?!« je spet spravila prvega gosta 
večera v boljšo voljo podžupanja sosednje veli-
iiiike občine Velenje in višja medicinska sestra 
Aleksandra Vasiljević. Župan je brez premisleka 
dejal: »Spoštovani vsi navzoči, od vas se moram 
še veliko naučiti, a vem, da bomo skupaj zmogli 
in zmagali za vse, ki so naše pomoči potrebni!«

Ko smo v soboto, 22. 4. 2023, končali s pobira-
njem smeti in očistili naše Bele Vode, smo se od-
ločili, da jih še malo okrasimo. Ob 16. uri smo se 
ponovno zbrali pri šoli v Belih Vodah. Tokrat za-
radi priprave in postavitve prvomajskega mlaja. 
Zbralo se je veliko članov Društva Vulkan. Naši 
fantje so drevo varno podrli in ga iz Florjana pri-
peljali do šole, kjer smo že čakali člani Društva 
Vulkan, ki smo letos pomagali pri obdelavi in 
okraševanju mlaja. Priprava mlajev je potekala 
hitro, saj je ekipa za pripravo in postavitev mla-
jev že lepo utečena. Ta dan ga sicer nismo pos-
tavili, to akcijo smo si pustili za ponedeljek. Po 
končanem delu smo še malo posedeli, saj je bilo 
vreme res lepo in toplo, nato pa smo se odpra-
vili proti domu. V ponedeljek zjutraj ob 8. uri 
se nas je nekaj članov zbralo pri cerkvi. Domen 
Mazej je s pomočjo svojega strašnega stroja in 

z ogromno »roko« zagrabil visoko smreko in jo 
postavil na mesto, kjer bo mlaj naslednji mesec 
pozdravljal krajane in obiskovalce Belih Vod. 
Smreko je letos daroval Robi Turnšek in se mu 

na tem mestu prav lepo zahvaljujemo. Zelo lepo 
se zahvaljujemo tudi Domnu Mazeju za njegovo 
pomoč.  Seveda pa velika zahvala tudi vsem os-
talim članom, ki so pomagali pri akciji.

Skupaj bomo zmogli Zanje, za vas

Mlaj v Belih Vodah ponosno stoji

jože MiKlavc                                      

BaRBaRa peTeRnel

Fotoanekdota 

PREDPRAZNIČNO vZDušjE

Foto Jože Miklavc

Letos bodo otroci in mladostniki iz Šaleške doli-
ne letovali v Pacugu in Poreču
Velenje – Medobčinska zveza prijateljev mladine 
(MZPM) Velenje bo tudi letos v času poletnih poči-
tnic izvedla dve desetdnevni zdravstveni letovanji 
otrok in mladostnikov ob morju. Prva izmena se bo 
na nepozabno morsko dogodivščino odpravila 12. 
7. 2023 v Pacug, zeleno oazo ob slovenski obali, 
kjer bodo letovali do 22. 7. 2023. Druga izmena 
bo počitnice preživela v Poreču, od 10. 8. do 20. 8. 

2023. Obe letovanji bosta torej trajali polnih 10 dni, 
program pa bo zelo pester. 
Ker je MZPM Velenje pridobila sredstva Ministrstva 
za zdravje RS za sofinanciranje letovanja za 154 
otrok in mladostnikov iz Šaleške doline, bo cena 
letovanja za tiste otroke in mladostnike, ki prido-
bijo pozitivno mnenje zdravnika, da so upravičeni 
do zdravstvenega letovanja, zelo ugodna. Na zvezi 
upoštevajo tudi premoženjsko stanje družine, zato 
za vpis potrebujejo veljavno odločbo o odmeri 
otroškega dodatka. Otrokom z vzgojitelji, preda-
nimi prostovoljci MZPM Velenje, vedno pričarajo 
nepozabne počitnice, na katerih mladi stkejo nova 
prijateljstva, predvsem pa okrepijo svoj imunski 
sistem, zato so v zimskih mesecih leta bolj zdra-
vi. Ogromno jim pomeni tudi druženje z vrstniki 
in spoznavanje novih prijateljev. Neplavalci imajo 
v koloniji organiziran plavalni tečaj pod vodstvom 
plavalnega učitelja, zato večina v času letovanja že 
splava, slabi plavalci pa okrepijo znanje plavanja. 
Predšolski otroci, ki so že dopolnili 6 let starosti in 

gredo jeseni v šolo, bodo lahko letovali le v prvi 
izmeni, torej v Pacugu.
Starše in otroke vabijo, da se odločijo za letovanje 
ob morju in čim prej uredijo vse potrebno za vpis, 
ki bo potekal v Vili Rožle (Aškerčeva 21, 3320 Ve-
lenje), od četrtka  4. 5. 2023 dalje. Za dodatne 
informacije lahko pokličete na MZPM Velenje  (03  
897 75 40) ali pišete na mzpm.velenje@vilarozle.si.

4. maja v Vili Rožle 
začenjajo vpis 
otrok v poletni 
koloniji ob morju

MzpM velenje

Foto arhiv MZPM Velenje

Foto arhiv Društva Vulkan


